
Czas oceny
23 czerwca odbędzie się 
sesja rady miasta, w trakcie 
której analizie poddane 
zostanie sprawozdanie 
budżetowe za 2016 rok. 

                                       str. 4

Remont ratusza
Sochaczewski ratusz 
mieszczący się w budynku 
powstałym w latach 
trzydziestych minionego 
stulecia, od lat jest 
gruntownie remontowany. 
Teraz czas na II piętro.
                                      str. 4

Ufundują sztandar
W Urzędzie Miejskim 
zawiązał się Społeczny 
Komitet Fundatorów 
Sztandaru 
dla 37 dywizjonu.           

                                    str. 7

Orkan 
podwójnie złoty
Drużyny juniorów 
i kadetów obroniły 
tytuły mistrzowskie 
w rugby 7.
                                    str. x
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Miasto pełne życia 
i ważnych wydarzeń
Sochaczew kwitnie. Boom inwesty-
cyjny rozkręca się z tygodnia na ty-
dzień. Do tego imprezy kulturalne, 
sportowe, akcje społeczne – miasto 
tętni życiem niemal non stop.  

Za nami kolejne, udane Dni Sochacze-
wa (czytaj str. 11-14) poprzedzone uro-
czystą sesją Rady Miasta. Podczas niej 
Honorowe Obywatelstwo Miasta ode-
brał Krzysztof Wasilewski (str 2). Na 
trzeciej stronie piszemy o inwestycji, 
która na wieki zabezpieczy skarpę na 
tyłach cmentarza parafi alnego. Wszy-
scy pamiętamy chwile grozy z 2013 
roku, gdy trzeba było przenieść kilka-
naście grobów. Dziś rodziny osób po-
chowanych na cmentarzu mogą być 
spokojne. Dodatkowo u stóp skarpy 
powstał pierwszy fragment bulwarów 
nad Bzurą, które stają się realne. 

Tak jak realny stał się  remont 
stadionu przy Warszawskiej, o czym 
piszemy na str. 5. Na tej samej stronie 
cieszymy się z mieszkańcami Cho-
dakowa z umowy, jaką Piotr Osiecki 
podpisał z fi rmą Ziel-Bud, która do 
30.10. odmieni park przy Chopina. 

Pnące się do góry mury nowej 
komendy policji to już nie tylko fakt 
medialny, ale inwestycja, która na po-
ważnie „wyszła z ziemi” – 6 czerwca 
m.in. minister Maciej Małecki i sta-
rosta Jolanta Gonta wmurowali akt 
erekcyjny pod jej budowę (str. 8).

Z kolei wiceburmistrz Dariusz 
Dobrowolski opowiada nam np. na 
co wydamy przyznane miastu 4,5 
mln złotych dofi nansowania (str. 6). 

Każdy z tych tematów zasługu-
je na czołówkę na pierwszej stronie. 
Stąd pomysł na ten tekst. Jesteśmy 
przekonani, że będzie jeszcze wiele 
takich czołówek. Bo miasto kwitnie. 

do końca roku
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Zawsze 
aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 
46 862-92-00, 

telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991

Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 

997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

Schronisko „Azorek” 
791-604-108

791-606-109 (adopcje)

Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00

MPT Taxi 
191-91

Taxi 
46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowe 
888-766-600

USC 
46 862-23-02

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30

Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

ZUS 46 862-64-33

Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Sesję otworzył przewodniczący 
rady Sylwester Kaczmarek. Już na 
wstępie podziękował za współpra-
cę staroście Jolancie Gonta, mi-
nistrowi Maciejowi Małeckiemu 
oraz radnemu Sejmiku Wojewódz-
twa Mazowieckiego Mirosławowi 
Adamowi Orlińskiemu. Życzył ze-
branym, by wspólne działania mia-
ły swoją kontynuację w przyszłości, 
a wykonane zadania oraz obecnie 
realizowane projekty były jednymi 
z wielu na polu współpracy.

Głos zabrali również delegaci 
z miast partnerskich Sochaczewa. 
Pam Posnett w imieniu przedsta-
wicieli Melton Mowbray przeka-
zała, że dla Brytyjczyków przyjazd 
do Polski jest jak wizyta u rodzi-
ny. W podobnym tonie wypowia-
dali się samorządowcy i politycy 
z Gródka Podolskiego, m.in: Va-
sily Pidlisny i Aleksander Gere-
ga. Jak można było usłyszeć, przy-
jazd do naszego miasta to dla nich 
szansa, by poznać zasady zarządza-
nia instytucjami publicznymi czy 
podpatrzeć rozwiązania systemo-
we. Delegacja przekazała na ręce 
burmistrza Piotr Osieckiego wy-
jątkowe prezenty, nawiązujące do 
kultury Ukrainy. Były to obraz wy-
konany z ziaren oraz bogato deko-
rowany chleb. 

Następnie głos zabrał bur-
mistrz Piotr Osiecki. W swoim 
przemówieniu nawiązał do wie-
lu rocznic, które mieliśmy okazję 
ostatnio świętować.

- Czwarty raz spotykamy się 
na wzgórzu zamkowym, wśród 
ruin Zamku Książąt Mazowiec-
kich. 640 lat temu na tym samym 
wzgórzu książę Siemowit III usta-
nowił Statuty Mazowieckie. W So-
chaczewie mieliśmy do czynienia z 
podpisaniem aktu rangi państwo-
wej, ujednolicającym prawo. Pa-
miętać należy, że w przeciągu ostat-
nich 12 miesięcy obchodziliśmy też 
wiele innych rocznic:  90-lecie Li-
ceum Ogólnokształcącego im. Fry-
deryka Chopina, 90-lecie powstania 
„80-tki”, 50-lecie powstania Zespo-
łu Szkół Specjalnych oraz Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej. Pa-
miętajmy, że tylko ważne, niepo-

wtarzalne wydarzenia pozostają na 
zawsze na kartach historii. Przykła-
dem jest właśnie nadanie statutów. 
Wybór Sochaczewa był wtedy nie-
przypadkowy. Nasze miasto było 
bowiem bardzo silnym ośrodkiem 
na Mazowszu. 

Teraz wśród nas są honorowi 
obywatele Sochaczewa, osoby, któ-
re nie bały się podejmowania wy-
zwań i odważnych decyzji. Jaki ślad 
w historii miasta zostawimy my, ży-
jący obecnie? Ciężko jest przewi-
dzieć. Bardzo ważne jest to, że na 
ziemi sochaczewskiej coraz większą 
rolę odgrywa słowo „współpraca”. 
Współpracujemy z radnymi, inny-
mi samorządami, władzami kraju. 
Efektami nie są deklaracje, plany, a 
konkretne działania. Inwestycje wi-
dać na każdym kroku, a nasze oto-
czenie zmienia się. Nie wiem, na ile 
nasze działania zasługiwać będą na 
pamięć za dziesięć czy pięćdziesiąt 
lat, ale na pewno możemy powie-
dzieć, że Sochaczew wykorzystuje 
swój czas i robi to w bardzo mądry 
sposób, opierając podejmowane de-
cyzje na dialogu - mówił.

Minister Maciej Małecki od-
czytał list premier Beaty Szydło do 
mieszkańców (czytaj obok).

- Podobnie jak szefowa rzą-
du i moi przedmówcy uważam, że  
współpraca jest podstawą funkcjo-
nowania samorządu. Z tego czy i 
jak potrafi my ją wykorzystać roz-
liczą nas następne pokolenia – po-
wiedział minister Małecki.

Tytuł Honorowego Obywa-
tela Miasta wręczono komendan-
towi sochaczewskiego hufca ZHP 
Krzysztofowi Wasilewskiemu. 
O tym, jak zasłużony był to tytuł, 
świadczyły gromkie brawa zebra-
nych na wzgórzu zamkowym.

- W 1970 roku złożyłem zobo-
wiązanie instruktorskie. Wtedy tak 
naprawdę zaczęła się moja harcerska 
przygoda – mówił nowy Honorowy 
Obywatel. - Praca z harcerzami stała 
się moim drugim, wyjątkowym ży-
ciem. W 1972 roku spotkałem Julka 
Tasieckiego,   instruktora, który do 
dziś bardzo blisko ze mną współ-
pracuje. Byli też inni, niektórych już 
z nami nie ma. Tak naprawdę ten ty-
tułu jest dla wszystkich związanych 
z naszym harcerstwem - to dzię-
ki moim przyjaciołom stoję tu dziś 
przed wami i przemawiam.

Wiele ciepłych słów na temat 
komendanta Wasilewskiego padło 
z ust burmistrza Piotra Osieckie-

go, przewodniczącego Rady Miasta 
Sylwestra Kaczmarka oraz komen-
danta Chorągwi Mazowieckiej 
ZHP Michała Bagińskiego.

Na koniec zebrani wysłu-
chali prelekcji Bogusława Kwiat-

kowskiego na temat 640. rocz-
nicy uchwalenia statutów w 
Sochaczewie. Każdy z obecnych 
otrzymał też okolicznościową 
publikację poświęconą temu wy-
darzeniu.

O współpracy i rocznicach
Święto miasta zainaugurowały wciągnięcie na maszt fl agi miasta oraz uroczysta sesja na wzgórzu zamkowym. 
Jej motywami przewodnimi było ćwierćwiecze współpracy z ukraińskim Gródkiem Podolskim. W Sochaczewie 
gościli tradycyjnie również samorządowcy z angielskiego Melton Mowbray. Wręczono też Honorowe 
Obywatelstwo Miasta Krzysztofowi Wasilewskiemu oraz uczczono 640 rocznicę nadania Statutów Mazowieckich.

Sochaczew, dnia 9 czerwca 2017 r.

Szanowni Państwo
Zwracam się do zebranych na uroczystej Sesji Rady Miej-

skiej inaugurującej obchody „Dni Sochaczewa”. Uroczytości w 
tym roku wyjątkowe, bo przypadajace w 640. rocznicę uchwale-
nia Statutów Mazowieckich. Wszytkim zgromadzonym na dzie-
dzińcu Zamku Ksiażąt Mazowieckich przesyłam wyrazy serdecz-
nej pamięci. 

Sochaczew - jedno z najstarszych miast na Mazowszu - to 
miejscowość o średniowiecznej metryce i bogatej historii. Dumą 
tego miejsca pozostają przyjęte tutaj Statuty Mazowieckie - 
pierwszy w historii regionu zbiór praw regulujący zasady ówcze-
snego życia społecznego. Obchody 640. rocznicy tego wydarzenia 
z pewnością przyczynią się do upowszechnienia dziejów Socha-
czewa, będą sprzyjać podsumowaniom dotychczasowych osia-
gnięć miasta, a także projektowaniu jego przyszłości. 

Ciesze się, że społeczność Sochaczewa, pamiętając o trady-
cji, z powodzeniem buduje swą lokalną wspólnotę, że dzięki ener-
gii władz samorządowych i mieszkańców potrafi  tworzyć własne 
miejsce na ziemi. W tym szczególnym dniu pragnę przekazać po-
dziękowania wszystkim, którzy codzienną pracą i swoim odda-
niem się do tego przyczyniają.

Władzom miasta i wszystkim mieszkańcom życzę, by dumni 
ze swojej „małej ojczyny” z pożytkiem wykorzytali wszystkie moż-
liwości rozwoju. Pozostaję w przekonaniu, że kolejne dni przy-
niosą Państwu wiele radości. 

Premier Beata Szydło

Delegacja z Gródka przekazała atrakcyjne prezenty

Nowy Honorowy Obywatel Miasta - Krzysztof Wasilewski

Ze strony naszego miasta upominkiem były pamiątkowe patery

Na sesji licznie stawiła się reprezentacja sochaczewskich harcerzy

UROCZYSTA SESJA RADY MIASTA
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Sięgając do historii tego wiel-
kiego przedsięwzięcia musimy 
się cofnąć o cztery lata. Trwają-
ce niemal dwa tygodnie opady 
deszczu oraz dwie gwałtowne 
ulewy, które przeszły nad na-
szym miastem, silnie nawodniły 
grunty. 4 czerwca 2013 roku spo-
wodowało to osunięcie się skar-
py i utworzenie w tym miejscu 
niemal pionowego urwiska. Nie-
stety, ze względów bezpieczeń-
stwa, koniecznością było prze-
niesienie z cmentarza 14 grobów. 

Priorytetowa inwestycja
Uaktywnienie osuwiska wy-
magało podjęcia natychmiasto-
wych działań. Z uwagi na moż-
liwość dalszego podmywania 
skarpy przez wody opadowe, co 
wymusiłoby około stu kolejnych 
ekshumacji, konieczne było wy-
konanie kompleksowego zabez-
pieczenia zbocza przed dalszą 
erozją oraz ruchami masowymi. 

Władze miasta obiecały ro-
dzinom osób pochowanych na 
cmentarzu, że zrobią wszyst-
ko, aby skarpa została umoc-
niona. Burmistrz Piotr Osiecki 
niezwłocznie podjął rozmowy 
najpierw z ówczesnym wojewo-
dą, następnie Narodowym Fun-
duszem Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w War-
szawie w sprawie dofi nansowa-
nia budowy zabezpieczenia osu-
wiska. Spotkał się z deklaracją 
wsparcia w wysokości nawet do 
10 mln zł. Przed rozpoczęciem 
inwestycji przystąpiono do ba-
dań geologicznych, a następnie 
na ich podstawie wykonano pro-
jekt techniczny inwestycji. 

Wykonawcę przedsięwzię-
cia miasto wyłoniło wiosną 
2016 roku. Okazało się, że koszt 
inwestycji był o wiele mniejszy 
niż pierwotnie zakładano. Fir-
ma Strabag podjęła się wykona-
nia wyznaczonych prac za kwo-
tę 4.476.700 zł. Niemal w całości 
środki na ten cel miasto pozy-
skało z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska. 

Oszałamiający efekt
W środę 14 czerwca odbyło się 
ofi cjalne zakończenie prac. W 
wizytacji inwestycji wzięli udział 
m.in. wiceprezes funduszu Ar-
tur Michalski, minister Maciej 
Małecki, burmistrz Piotr Osiec-
ki oraz jego zastępca Dariusz 
Dobrowolski, starosta Jolan-
ta Gonta, wicestarosta Tadeusz 
Głuchowski, przewodniczący 
Rady Miejskiej Sylwester Kacz-
marek, naczelnik Wydziału In-
westycji i Modernizacji UM Ur-
szula Cielniak, która z ramienia 
urzędu czuwała nad całością 

przedsięwzięcia oraz przedsta-
wiciele fi rmy wykonującej kon-
strukcję (Strabag). Uroczyste-
go poświęcenia nowej skarpy 
dokonał proboszcz parafi i św. 
Wawrzyńca, Piotr Żądło.

- 4 czerwca 2013 roku był 
dniem, o którym nigdy nie za-
pomnimy. Wspólnie, dzięki 
wsparciu Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Warszawie, 
udało nam się szczęśliwie do-
prowadzić inwestycję do koń-
ca. Warto podkreślić, że tem-
po, zakres prac i końcowy efekt 
są imponujące. Rodziny pocho-
wanych na cmentarzu przy ul. 
Traugutta mogą już spać spokoj-
nie – mówił podczas ofi cjalne-
go oddania inwestycji burmistrz 
Piotr Osiecki.

Zakres prac zleconych fi rmie 
Strabag obejmował m.in. usunię-
cie roślinności, zabezpieczenie 
powierzchni zbocza przy wyko-
rzystaniu gwoździ gruntowych 
i stalowej siatki, zabezpiecze-
nie skarpy przy wykorzystaniu 
gwoździ (kotew) gruntowych o 
długości 15 m, pokrycie zbocza 
stalową geosiatką i jej gwoździo-
wanie. Kluczowym elementem 
była budowa konstrukcji opo-
rowej w postaci kotwionej ścia-
ny żelbetowej wraz z przyporą 
wykonaną z koszy gabionowych 
posadowionych na palach zbro-

jonych o długości 190 metrów, 
które mają za zadanie zapewnie-
nie stateczności całego zbocza.

Zamontowano system dre-
naży, kanalizacji deszczowej 
oraz korytek betonowych od-
prowadzających wody opadowe 
na skarpę poniżej umocnienia z 
wypełnionych kamieniami ga-
bionów, które pozwalają popra-
wić stateczność całego obszaru 
osuwiska. Zapobiegają również 
gromadzeniu się wody na tym 
terenie. Końcowym elementem 
były nasadzenia ochronne na ca-
łej powierzchni zabezpieczanej 
skarpy, które w przyszłości utwo-
rzą pas zieleni i będą stanowić 
dodatkowy element zabezpiecza-
jący całą konstrukcję.

Ściana wpisana 
w krajobraz

Warto też podkreślić, że in-
westycja umocnienia osuwiska 
doskonale wpisuje się w szerszy 
plan zagospodarowania brzegu 
Bzury, na odcinku od ul. Podzam-
cze do przystani kajaków i plaży 
miejskiej znajdującej się przy ul. 
Moniuszki. Będzie ona stano-
wić jeden z elementów przyszłe-
go ciągu pieszego, przebiegające-
go wzdłuż rzeki – czyli bulwarów 
nad Bzurą. Już dziś wzdłuż umoc-
nionej ściany pojawiło się miejsce, 
które w przyszłości może stać się 
częścią pięknego pasażu.

Skarpa zabezpieczona na wieki 
Zakończyły się prace związane z umocnieniem osuwiska za cmentarzem parafi alnym przy 
ul. Traugutta. Efekt jest imponujący. Inwestycja warta ponad 4,5 miliona złotych, nie tylko 
zabezpiecza skarpę, ale również wpisuje się w szerszy plan budowy bulwarów nad Bzurą. 

Uczestnicy uroczystego otwarcia Od lewej: poseł Maciej Małecki i burmistrz Piotr Osiecki

Czwarty czerwca 2013 – 

wciąż pamięta Pan ten dzień?

Na pewno był to jeden z drama-
tyczniejszych momentów w okre-
sie sprawowanie przeze mnie 
funkcji burmistrza. Szykowali-
śmy się do Dni Sochaczewa, tym-
czasem musieliśmy się zmierzyć ze 
skutkami żywiołu. Osuwiska przy 
Traugutta i Kolejowej były najbar-
dziej dramatycznymi efektami na-
wałnicy, ale przypomnę, że mieli-
śmy też osuwisko na jednym z 
podwórek przy Wyszogrodzkiej. 
Układaliśmy wały z worków z pia-
skiem, przy innej posesji walczyli-
śmy przez noc, by woda nie pod-
myła domu. Zagrożona była stacja 
benzynowa, podtopione dziesiąt-
ki domostw. To był dla nas wszyst-
kich egzamin, który służby miej-
skie zdały. 

Potem zaczęła się wal-
ka o to, by zabezpieczyć 
oba osuwiska.
Najpierw były trudne decyzje o 
ewakuacji mieszkańców z ul. Ko-
lejowej i ekshumacji 14 grobów 
z cmentarza. Pamiętam wielką 
naradę, jaka odbyła się w UM z 
udziałem m.in. prof. Lecha Wy-
sokińskiego, który doradzał nam, 
jak postępować w sprawie skar-
py. Jestem wdzięczny wojewodzie 
mazowieckiemu i jego służbom, 
które bardzo się zaangażowały w 
pomoc miastu. Bo trzeba sobie ja-
sno powiedzieć – gdyby nie wspar-
cie  z zewnątrz i dofi nansowanie z 
Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Warszawie, nie udźwignęli-
byśmy tej inwestycji. 

Mieszkańcy ulicy Kolejo-
wej pytają, co z ich osu-
wiskiem?

Miasto wykonało wszystkie zale-
cenia, jakie dostało. Najważniej-
szym było wykonanie kanalizacji 
deszczowej i sanitarnej na Kole-
jowej. Na tę inwestycję pozyska-
liśmy od wojewody 1,5 mln zło-
tych. Dzięki budowie kanalizacji 
wody opadowe już nie podmywa-
ją  skarpy, mieszkańcy odprowa-
dzają wszystkie ścieki do kolekto-
ra, co też ma kolosalne znaczenie. 

Wciąż jednak nie wyko-
nano umocnienia na-
brzeża Bzury.
I tu jesteśmy bezsilni, bo jest to za-
danie dla Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej. Jest prawo-
mocna decyzja Wojewódzkiego 
Inspektora Nadzoru Budowlane-
go, by wzmocnić brzeg Bzury, by 
nie podmywała skarpy. Wciąż 
jednak prace nie ruszyły. Mam na-
dzieję, że sytuację zmieni powsta-
nie nowej instytucji, jaką będą 
Wody Polskie, która w swej gestii 
będzie miała także opiekę nad rze-
kami. Na pewno jednak  już dziś 
jest o wiele bezpieczniej, bo wody 
opadowe nie podmywają skar-
py, a wówczas – 4 czerwca miały 
one decydujące znaczenie przy po-
wstaniu osuwiska. 

Ściana oporowa przy 
Traugutta pięknie wpisu-
je się też w plany budowy 
bulwarów nad Bzurą. 
Można powiedzieć, że pierwszy, 
mały fragmencik już jest. Docze-
kamy się momentu, w którym sta-
nie się to miejsce jednym z głów-
nych ciągów spacerowych miasta. 
Dziś mam wielką  prośbę i apel do 
osób odwiedzających cmentarz – 
nie wyrzucajmy na skarpę śmieci! 
To jest dziś zupełnie inne miejsce 
niż kiedyś. Nie niszczmy go. 

Burmistrz Osiecki apeluje: mamy
piękną skarpę, nie zaśmiecajmy jej
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Już kilka tygodni temu rad-
ni otrzymali sprawozdanie z 
wykonania budżetu miasta 
za ubiegły rok. Jak czytamy w 
dokumencie, pierwotnie do-
chody miasta szacowano na 
116,4 mln, a ostatecznie się-
gnęły 141,1 mln zł. W tej kwo-
cie znalazło się 12,7 mln zł 
wydatków inwestycyjnych. 
Podobnie było z planowany-
mi wydatkami, które miały 
wynieść 114,3 mln, a sięgnę-
ły niemal 138 mln. Do końca 
roku budżetowego na konto 
miasta wpłynęło 98 proc. pla-
nowanych dochodów, z kolei 
wydatki sięgnęły 96 proc. pla-
nu. 23 czerwca radni ocenią 
nie tylko pracę burmistrza, 
ale całego ratusza i podległych 
mu jednostek.

- Miniony rok to czas re-
montu mostu na Bzurze, któ-
ry dzięki wyrozumiałości kie-
rowców i pieszych zakończono 
sprawnie. To jedna z inwe-
stycji, które zostaną na wiele, 
wiele lat. To także rok potęż-
nych i drogich prac nad osu-
wiskami skarpy rzeki Bzury 
przy ul. Kolejowej i Cmentar-
nej, budowa boiska przy Szko-
le Podstawowej nr 2  i plaży 
miejskiej z pomostem dla ka-
jakarzy. Dwadzieścia kolejnych 
ulic osiedlowych zostało utwar-
dzonych asfaltem, dzięki czemu 
nadrabiamy kilkudziesięcio-
letnie zapóźnienia. Wszystkie 
duże projekty udało się dopro-

wadzić do szczęśliwego końca i 
ruszyć z planowaniem nowych, 
na 2017 rok. Poważne inwesty-
cje wsparte przez miasto pro-
wadził na terenie Sochaczewa 
samorząd wojewódzki  – mówi 
burmistrz Piotr Osiecki. 

Jak zaznacza, wielkim suk-
cesem całego urzędu było pozy-
skanie niemal 10 mln zł różno-
rodnych dotacji, w tym 4,5 mln 
na wzmocnienie skarpy przy ul. 
Traugutta, prawie 1,7 mln z rzą-
dowego programu remontu dróg 
na modernizację mostu na Bzu-
rze, 1 mln z MSWiA na budowę 
kanalizacji deszczowej (odwod-
nienia) w ul. Kolejowej. Miasto 
odzyskało też 1,6 mln zł wyda-
ne wcześniej na przebudowę cen-
tralnych dróg w Sochaczewie.

Dzięki dotacjom od Mini-
stra Kultury (423 tys.) można 
było myśleć o rozpoczęciu re-
montu piwnic w SCK w Bory-
szewie oraz drugim etapie mo-
dernizacji wystawy stałej w 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej. Kolejny raz na konto ra-
tusza wpłynęły pieniądze na 
bieżące funkcjonowanie żłob-
ka miejskiego. Minister Pracy, z 
programu MALUCH, przeka-
zał na ten cel 192 tys. zł.

Warto zauważyć, że 2016 
rok zakończył się 4,5 milionową 
nadwyżką. To z niej pochodzą 
pieniądze na asfaltowanie m.in. 
ul. Granicznej, Piaszczystej, 
Małej, Gagarina, Topolowej, 
Powstańców Warszawy, Rybnej 
i Zacisznej. 

- Nadwyżkę wypracowa-
liśmy kolejny rok z rzędu. To 

dowód, że pieniądze wydaje-
my racjonalnie, każdą złotówkę 
oglądamy dwa razy. Zaoszczę-
dzoną kwotę przeznaczyliśmy 
na nowe projekty, wpisane do 
budżetu na ostatniej, majowej 
sesji. Dzięki nadwyżce lista pro-
jektów inwestycyjnych na rok 
2017 liczy ponad 50 pozycji – 
mówi burmistrz. 

Zmieniają się nie tylko uli-
ce miejskie, ale też powiatowe 
i wojewódzkie. W ubiegłym 
roku MZDW wyremontował 
fragment Piłsudskiego, kosztem 
7 mln zł gruntownie zmoder-
nizował dwa ronda, wymienił 
chodniki przed „Osiemdziesiąt-
ką” i przy ul. Piłsudskiego, prze-
prowadził poważny remont od-
cinka ulicy 15 Sierpnia. W tym 
roku rozpoczął budowę mostu 
na Pisi, wspólnie z miastem wy-
kona gruntowaną przebudowę 
Chodakowskiej, szuka też pie-
niędzy na modernizację ulicy 
Chopina. Z kolei powiat zajął się 
kilometrowym odcinkiem Tro-
janowskiej (4,2 mln). 

- Współpraca zawsze się 
opłaca, dlatego swoją cegieł-
kę do wielu inwestycji MZDW 
i powiatu, prowadzonych w 
granicach miasta, dokłada tak-
że nasz samorząd. Cieszę się, 
że zawsze, gdy inni wychodzą 
z taką propozycją, spotykam 
się z aprobatą radnych. Dzię-
ki współpracy trzech samo-
rządów w dwa-trzy lata mamy 
szansę radykalnie zmienić wy-
gląd kilku centralnych ulic na 
terenie miasta – podkreśla Piotr 
Osiecki.

Sochaczewski ratusz mieszczą-
cy się w budynku powstałym w 
latach trzydziestych minionego 
stulecia, od lat jest gruntownie 
remontowany. Dzięki prowa-
dzonej krok po kroku moderni-
zacji klienci UM mają już do dys-
pozycji m.in. windę, podjazd i 
toalety dla niepełnosprawnych, 
przestronne Biuro Obsługi 
Klienta, przeniesioną na parter 
kasę oraz piękną, klimatyzowa-
ną salę ślubów. Na przebudowę 
czeka już tylko II piętro UM.

Burmistrz ogłosił właśnie prze-
targ na przebudowę 504 m po-

mieszczeń biurowych II pię-
tra oraz całej klatki schodowej. 
Zwycięska fi rma na przeprowa-
dzenie robót będzie miała czas 
do 1 grudnia. 

- Oczekujemy od fi rm ofert 
cenowych złożonych w dwóch 
wariantach. W pierwszym, 
podstawowym, planujemy re-
mont wszystkich pomieszczeń, 
instalacji elektrycznej, sanitar-
nej i wentylacji oraz dodatko-
wo remont klatki schodowej. W 
drugim wariancie nie ma tego 
ostatniego elementu. Wszyst-
ko zależy od tego, na ile wystar-
czy pieniędzy. Jeśli oferty wyj-

dą poza kwotę zabezpieczoną w 
budżecie, schody będą musiały 
poczekać – mówi z-ca burmi-
strza Dariusz Dobrowolski.

II piętro czeka rewolucja. 
To zmiana obecnego układu 
pomieszczeń, rozbiórka ścian 
działowych i budowa nowych 
w lekkiej konstrukcji, wybicie 
nowych otworów pod projek-
towane drzwi, wymiana tyn-
ków (pod nimi obecnie jest…
trzcina), wszystkich drzwi, in-
stalacji elektrycznej, dobudowa 
wentylacji, montaż oświetlenia 
awaryjnego, instalacji przeciw-
pożarowej, przeciwpożarowe-

go wyłącznika prądu, całej sieci 
komputerowej. Na klatce scho-
dowej trzeba wymienić okła-
dzinę schodów, balustrady, 
wygładzić i pomalować ścia-
ny oraz sufi ty. II piętro zajmie 
Wydział Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Odpadami, Re-
ferat Księgowości, Referat Po-
datkowy i Wydział Sekretarza 
Miasta.

Ratusz chce, by ekipy nie 
wyłączały z użytku całej kon-
dygnacji, dlatego najpierw bu-
dowlańcy wejdą na wschod-
nie skrzydło, a po zakończeniu 
prac przejdą na zachodnie. Po-

nieważ prace prowadzone będą 
w funkcjonującym obiekcie, 
wykonawca musi ograniczyć 
do minimum pylenie oraz ha-
łas zakłócające obsługę klien-
tów, a szczególnie uciążliwe 
prace wykonywać po zamknię-
ciu UM. 

Gmach ratusza powstał w 
latach 30. XX wieku. W latach 
60. rozbudowano go od stro-
ny wschodniej, ale już bez pod-
piwniczenia. W latach 2008-
2009 nadbudowano IV piętro, 
powstała winda, wymienio-
no centralne ogrzewanie. Po-
tem wyremontowano piwnice, 

III i I piętro, wraz z salą obrad 
rady miasta, a w minionym 
roku także parter. Na najniższej 
kondygnacji można teraz za-
łatwić większość urzędowych 
spraw – wyrobić dowód osobi-
sty, pobrać kopię aktu urodze-
nia w USC, złożyć podanie lub 
pobrać wzory druków w Biurze 
Obsługi Klienta, potwierdzić 
profi l zaufany, wnieść w kasie 
opłatę za śmieci itd. Ostatnim 
elementem remontu będzie już 
tylko docieplenie ścian tam, 
gdzie jeszcze brak izolacji oraz 
pomalowanie elewacji.

D. Wachowski

Sesja absolutoryjna - czas oceny
23 czerwca odbędzie się sesja rady miasta, w trakcie której analizie poddane zostanie sprawozdanie budżetowe za 2016 rok. Radni ocenią, czy 
burmistrz właściwie dbał o dochody miasta, oszczędnie wydawał powierzone mu pieniądze, do fi nału doprowadził zapisane w budżecie inwestycje. 

12,7 mln zł – najważniejsze wydatki inwestycyjne miasta w 2016 roku:
- 4.359.800 – remont mostu na Bzurze (asfalt, 

chodniki, oświetlenie, ścieżka rowerowa) i 
modernizacja skrzyżowania Płockiej z Gaw-
łowską
- 1.540.400 - zabezpieczenie osuwiska zbo-
cza rzeki Bzury

- 1.315.600 - odwodnienie osuwiska przy ul. 
Kolejowej (budowa kanalizacji deszczowej)
- 1.111.400 – I etap ocieplenia SCK w Bory-
szewie 
- 868.800 - modernizacja parteru Urzędu 
Miejskiego (sala ślubów, łazienki dla niepeł-
nosprawnych, Biuro Obsługi Klienta) 
- 689.600 - budowa boiska przy szkole nr 2 
- 300.000 – budowa plaży miejskiej z pomo-
stem do cumowania kajaków 
- 298.600 - budowa ciągu pieszo-rowerowego 
w ulicy Warszawskiej
- 289.400 - modernizacja pomieszczeń w 
Szkole Podstawowej nr 7 
- 265.700 – budowa lub dobudowa oświetle-
nia przy jedenastu ulicach

- 250.400 - zakup dwóch autobusów dla ZKM 
oraz parkometrów 

- 208.800 - wykup gruntów pod drogi 
- 185.000 - na  budowę nowego budynku 
Komendy Powiatowej Policji
- 175.890 – projekty przebudowy trzech 
parków przy ul. Chopina w Chodakowie, obok 
szkoły muzycznej i przy ul. Traugutta. 
- 151.000 – zakup samochodów dla socha-
czewskiej straży pożarnej i policji
- 119.800 - zakup ulicznego oświetlania świą-
tecznego 

- 116.000 - budowa trzech siłowni zewnętrz-
nych, zakup urządzeń na pięć placów zabaw, 
ich ogrodzenie

- 100.100 – projekty przebudowy trzech 
ulic zarządzanych przez MZDW, leżących 
w graniach miasta – Chopina, 15 Sierpnia i 
Chodakowskiej oraz koncepcja przebudowy 
ul. Licealnej i miejskiego odcinka 15 Sierpnia.

- 98.700 - oświetlenie i nawodnienie boiska w 
Chodakowie
- 64.500 - zakup samochodu dla ŚDS
- 57.500 – projekt przebudowy powiatowej 
ulicy Trojanowskiej

Lada dzień ruszy ostatni etap remontu ratusza
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Niemal w jednym czasie w 
Chodakowie prowadzone 
będą trzy duże inwestycje. 
Za kilka dni rozpocznie się 
kompleksowy remont par-
ku przy ul. Chopina, miasto 
znalazło biuro, które zapro-
jektuje chodnik przy Wyszo-
grodzkiej oraz szuka fi rmy 
gotowej podjąć się budowy 
oświetlenia przy ul. Choda-
kowskiej. 

7 czerwca w ratuszu podpisa-
no umowę na renowację parku 
w Chodakowie, który jest pierw-
szym etapem większego projek-
tu zakładającego rewitalizację 
terenów rekreacyjnych nad Utra-
tą. O kontrakt starały się trzy fi r-
my: ze Starego Sącza, Sochacze-
wa oraz Warszawy i to właśnie 
stołeczny Ziel-Bud złożył miastu 
najkorzystniejszą ofertę. Na prze-
prowadzenie robót będzie miał 
czas do 30 października. Podpi-
sy pod umową złożyli burmistrz 
Piotr Osiecki oraz szef Ziel-Bu-
du Wojciech Rukat. Jak podkre-
ślał burmistrz, to bardzo ważna 
inwestycja dla całej społeczno-
ści tej dzielnicy. Park po renowa-
cji gruntownie się zmieni, odzy-
ska dawny blask i zyska zupełnie 
nowe funkcje, będzie zachęcał 
mieszkańców do wypoczynku 
na świeżym powietrzu. Ponad 
hektar terenu czeka komplekso-
wa przebudowa. Miasto upięk-
szy zieleń, wymieni 1200 m2 na-
wierzchni alejek spacerowych, 
przebuduje oświetlenie, stworzy 
centralny skwer z podświetla-
ną fontanną, wymieni chodni-
ki, wyznaczy ścieżkę rowerową 
wzdłuż ulicy Hotelowej, usunie 
asfalt z ulicy Hotelowej i zastąpi 
go kostką brukową. Oczywiście 
będą też nowe ławki  i pięć stoja-
ków rowerowych. Za kilka mie-
sięcy cały przebudowywany ob-
szar stanie się dostępny dla osób 
niepełnosprawnych.

W kilka dni po majowej se-
sji rady miasta, gdzie zapadła 
decyzja o sfi nansowaniu doku-
mentacji niezbędnej do rozpo-

częcia budowy chodnika przy 
ul. Wyszogrodzkiej, burmistrz 
ogłosił przetarg na jej opraco-
wanie i już wiemy, że postępo-
wanie wygrała fi rma I-CAD 
Michała Magiery z Radomia. 
Chodnik biegnący w pasie dro-
gi wojewódzkiej nr 705 ma po-
wstać jeszcze w tym roku. Za-
nim ruszy inwestycja, należy 
opracować dokumentację, uzy-
skać niezbędne mapy, decy-
zje, uzgodnienia i opinie, by bez 
problemu można było zgłosić w 
starostwie zamiar jego ułożenia. 
Komplet materiałów ma być go-
towy do 31 lipca i wtedy pozna-
my szacunkowe koszty zadania. 
Po tym terminie dokumentacja 
trafi  do Mazowieckiego Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich, któ-
ry deklaruje przeprowadzenie 
prac jeszcze w tym roku. Projek-
towany chodnik wykonany zo-
stanie z elementów betonowych, 
na podbudowie tłuczniowej. Ma 
mieć długość 1700 metrów. Pro-
jekt zakłada także przebudowę 
istniejących zjazdów. Szczegó-
łowe rozwiązania projektanci 
mają konsultować z właścicie-
lem drogi czyli Mazowieckim 
Zarządem Dróg Wojewódzkich 
w Warszawie.

Wystartował także prze-
targ na budowę oświetlenia w ul. 
Chodakowskiej. Miasto wymie-
ni tam stare lampy na energo-
oszczędne i dobuduje kilka słu-
pów na odcinku, gdzie dziś ich 
brak. Nowe słupy mają nawiązy-
wać stylistycznie do tych z pasa-
żu Duplickiego i być wyposażone 
w gniazdka elektryczne do deko-
racji świątecznych. Zlecone przez 
ratusz roboty będą prowadzone 
równolegle z przebudową ulicy, 
budową kanalizacji deszczowej 
(odpowiada za to Mazowiec-
ki Zarząd Dróg Wojewódzkich) 
oraz wymianą sieci elektrycz-
nej, tj. przyłączy biegnących do 
poszczególnych posesji (zadanie 
PGE Dystrybucja S.A. Oddział 
Łódź – Teren). Prace mają być 
wykonane do 31 października.

Daniel Wachowski 

Jest umowa na park 
w Chodakowie

Od lewej: szef Ziel-Budu Wojciech Rukat i burmistrz Piotr Osiecki

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Projekt modernizacji kompleksu 
sportowego przy ulicy Warszaw-
skiej powstał już ponad dwa lata 
temu. Na zlecenie ratusza wyko-
nało go Przedsiębiorstwo Pro-
jektowo-Budowlane EKOBUD z 
Dmosina. Plan jest aktualny do 
dziś, lecz został podzielony na kil-
ka etapów. Wykonanie projektu 
poprzedziły konsultacje z przed-
stawicielami klubów sportowych 
różnych dyscyplin działających 
w Sochaczewie, przedstawiciela-
mi władz miasta oraz pracowni-
kami Miejskiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji, który zarządza tym 
terenem. Na boiskach przy War-
szawskiej co roku odbywa się po-
nad 100 meczów i treningów. Z 
infrastruktury MOSiR systema-
tycznie korzysta kilkanaście sto-
warzyszeń. 

Od początku wiadomym 
było, że tak ogromne przedsię-
wzięcie wymagać będzie dużych 
nakładów fi nansowych i rozłożo-
ne zostanie na kilka etapów. Bu-
dżet samorządu miejskiego nie 
byłby sam w stanie udźwignąć 
tak wielkich wydatków. Pracow-
nicy ratusza monitorowali za-
tem wszelkie programy, rządowe 
i unijne, aby móc złożyć wniosek 
o dofi nansowanie. Okazja poja-
wiła się na początku tego roku. 
W lutym ratusz złożył wniosek 
do Programu Modernizacji In-
frastruktury Sportowej Minister-
stwa Sportu i Turystyki. 26 maja 

ministerstwo ogłosiło wyniki 
konkursu. Ratuszowi udało się 
pozyskać dotację w wysokości 2 
599 800 zł. Pieniądze zostaną po-
dzielone na dwie roczne transze. 
W 2018 roku do miejskiej kasy 
wpłynie 1,5 mln zł, a w 2019 roku 
kolejne ponad milion złotych. 

Nieocenione wsparcie w sta-
raniach o pozyskanie ministe-
rialnej dotacji wniósł sekretarz 
stanu w Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów, Maciej Małecki. 

- Mieszkańcy Sochaczewa za-
sługują na nowoczesny, funkcjo-
nalny stadion, który ma szansę 
stać się wspaniałą wizytówką na-
szego miasta. Stadion, z którego 
bylibyśmy dumni i na który inni 
będą patrzeć z podziwem – mówi 
minister Maciej Małecki. - Obiekt, 

który teraz mamy od dawna po-
trzebował gruntownego remon-
tu. Temat modernizacji stadionu 
powracał w wielu moich rozmo-
wach ze sportowcami, trenerami 
i kolegami kibicami. Bo chociaż 
miasto systematycznie rozwija się 
i pięknieje to na stadionie czas się 
zatrzymał wiele lat temu – dodaje 
poseł ziemi sochaczewskiej.

Ratusz, aby móc starać się o 
zewnętrzne dofi nansowanie mu-
siał też zabezpieczyć środki wła-
sne. Radni miejscy na to przed-
sięwzięcie zapisali wcześniej w 
Wieloletniej Prognozie Finanso-
wej w sumie 2,2 mln zł - milion 
w budżecie na 2017 rok i 1,2 mln 
na 2018. Oznacza to, że do 2019 
roku, razem ze środkami z mini-
sterstwa, samorząd miejski prze-

znaczy na modernizację stadionu 
w sumie blisko 4,8 mln złotych. 

- Na początku przeprowa-
dzone zostaną prace związa-
ne z główną płytą boiska, która 
ma posiadać naturalną murawę, 
będzie nawadniana, oświetlo-
na, ogrodzona, otoczona bieżnią 
lekkoatletyczną ze sztuczną na-
wierzchnią z poliuretanu. Wyty-
czone zostanie miejsce do rzutu 
oszczepem i pchnięcia kulą. Po-
wstaną skocznie do skoku w dal i 
wzwyż. Na takie zadania bowiem 
opiewał ministerialny konkurs, z 
którego pozyskaliśmy dofi nanso-
wanie – mówi odpowiadający za 
sport w mieście zastępca burmi-
strza Marek Fergiński. 

- Następnie przy głównym 
boisku planujemy budowę no-
wej, w pełni zadaszonej, trybu-
ny dla 1000 kibiców. Kolejne eta-
py prac będą ustalane na bieżąco 
i wykonywane w zależności od 
pozyskiwania dalszych środków 
zewnętrznych i możliwości bu-
dżetowych miasta – dodaje bur-
mistrz Osiecki.

Samorząd miejski czeka te-
raz na wpływ pieniędzy z mini-
sterstwa. Na jednej z najbliższych 
sesji rady miejskiej wprowadzo-
ne zostaną zmiany w Wielolet-
niej Prognozie Finansowej, z 
uwzględnieniem pozyskanych 
środków. Wówczas ratusz będzie 
mógł ogłosić przetarg na pierw-
szy etap inwestycji. Jeśli wszyst-
ko pójdzie zgodnie z planem, re-
mont powinien ruszyć jeszcze w 
tym roku.

Stadion przy Warszawskiej 
wkrótce zmieni swoje oblicze
Na początku płyta główna boiska, bieżnia i trybuna. Taki jest wstępny plan 
modernizacji stadionu przy ul. Warszawskiej. Przedsięwzięcie to byłoby niemożliwe 
bez dofi nansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Do 2019 roku na 
przebudowę obiektu miasto wyda niemal 5 milionów złotych.

Dzięki tej inwestycji może i my doczekamy się 
„Lewandowskiego z Sochaczewa”
Dziś dzięki rządowej dotacji 
z Ministerstwa Sportu oraz 
ś rodkom w ygospodaro -
wanym przez burmistrza i 
radnych nareszcie będziemy 
mogli stworzyć jak najlepsze 
warunk i  do uprawiania 
sportu naszym dzieciom i 

młodzieży. Mam nadzieję, że 
dzięki modernizacji trybun 
także kibice będą mogli oglą-
dać zawody w dobrych warunkach. Młodym sportowcom i ich 
trenerom z Sochaczewa nie brakuje pasji i zaangażowania. 
Nie boją się ciężkiej pracy na treningach. Potrzebują tylko 
dobrych warunków. Talent na miarę Lewandowskiego czy 
Błaszczykowskiego może się w przyszłości pojawić także w 
Sochaczewie. Liczę na to, a także na to, że na nowym stadionie 
zobaczymy całe mnóstwo zwycięstw wielu sochaczewskich 
sportowców, które przyniosą radość wszystkim mieszkańcom.
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Od trzech tygodni wiado-
mo, że Sochaczew otrzy-
ma ponad 4 mln zł unijnej 
dotacji na termomoder-
nizację hali sportowej w 
Chodakowie oraz budyn-
ków SCK przy ulicach 
15 Sierpnia i Chodakow-
siej. Co się wydarzyło od 
chwili ogłoszenia wyni-
ków konkursu?
Gdy tylko dowiedzieliśmy się, 
że nasz projekt jest na liście za-
kwalifi kowanych do realiza-
cji, ruszyły prace nad przygo-
towaniem trzech przetargów, 
które pozwolą nam wyłonić 
wykonawców robót. Unijną 
dotację trzeba na najbliższej 
sesji rady miasta wprowadzić 
do budżetu. To niezbędny 
warunek, by burmistrz mógł 
podpisać umowy z wykonaw-
cami. Jesteśmy gotowi ruszyć 
z pracami najszybciej jak się 
da. Mamy projekty, koszto-
rysy, audyty termomoderni-
zacyjne, wszelkie uzgodnie-
nia i pozwolenia. Dostaliśmy 
4.156.500 zł na prace związa-
ne z oszczędzaniem energii, 
a dotacja pokryje 80 procent 
kosztów szacowanych aż na 
5.195.600 zł.

Jednak zakres prac pro-
wadzonych na obiektach 
będzie szerszy, wyjdzie 
poza samą termomoder-
nizację. 
Tak i dla przykładu w 
hali sportowej planujemy 
wzmocnienie konstrukcji 
dachu. Ponadto część prac 
opisanych we wniosku o do-
tację miasto już wykonało. 
Jesienią 2016 roku, kosztem 
ok. 1,1 mln zł, w budynku 
dawnego ZDK-u w Borysze-
wie ocieplono piwnice i ta-
ras, wymieniono centralne 

ogrzewanie, zainstalowano 
pompy ciepła zasilane ga-
zem. Budowlańcy wrócą do 
SCK przy ul. 15 Sierpnia, 
bo do wykonania jest dru-
gi etap prac, w tym ocie-
plenie elewacji pozostałych 
kondygnacji i dachu, wy-
miana okien i drzwi. Ścia-
ny pokryje 18 centymetro-
wa warstwa styropianu, a 
na dach trafi ą termoizola-
cyjne płyty piankowe, także 
grube na 18 cm. Dopiero na 
nich ułożona zostanie papa 
termozgrzewalna. 

A co z wykorzystaniem 
odnawialnych źródeł 
energii, które miały być 
instalowane w boryszew-
skim SCK?

Na początku prac nad pro-
jektami proponowaliśmy, 
aby w trzech obiektach za-
instalować solary, gdzie 
energia promieniowania 
słonecznego podgrzewa 
płyn przepływający przez 
ten panel. Potem, na proś-
bę dyrektora SCK, zmie-

niliśmy solary na ogniwa 
fotowoltaiczne. W nich cie-
pło słońca przekształca się 
w energię elektryczną, któ-
rą można dowolnie wyko-
rzystać, a nadmiar zmaga-
zynować. Ogniwa są ujęte 
w projektach i będą mon-
towane na obydwu budyn-
kach SCK. Tylko w hali zo-
staną solary.

Jaki jest podstawowy za-
kres prac planowanych w 
SCK w Chodakowie?
SCK przy ul. Chopina to 
3434 m2 powierzchni. Pla-
nujemy tam ocieplenie ścian 
zewnętrznych, ścian piwnic, 
dachu, wymianę wszystkich 
drzwi i okien oraz moder-
nizację systemu grzewcze-

go. Pod tym ostatnim kry-
je się wymiana centralnego 
ogrzewania w całym obiek-
cie. W Chodakowie nie pla-
nujemy pomp ciepła, bo na-
dal będziemy korzystali z 
ciepła dostarczanego z po-
bliskiej kotłowni Geotermii 
Mazowieckiej. Oczywiście 

nie zasłonimy styropianem 
mozaiki uznanych artystów 
Hanny i Gabriela Rechowi-
czów, którzy przez trzy de-
kady stworzyli w kraju oko-
ło czterdziestu podobnych 
projektów. 

Pobliską halę sportową 
czeka generalny remont. 
Zakres prac będzie bardzo 
duży. Zmieni się system 
podgrzewania wody. Obec-
nie w hali korzysta się z 
elektrycznych term, bardzo 
drogich w eksploatacji. Do-
celowo wodę mają podgrze-
wać cztery solary umiesz-
czone na dachu budynku, 
a grzałka jedynie poma-
gać w utrzymaniu właści-
wej temperatury wody do 
kąpieli. Planujemy też ocie-
plenie ścian zewnętrznych, 
wymianę 100 m2 luksferów 
na szklaną fasadę, wymianę 
drzwi i okien wraz z para-
petami, montaż nowej sieci 
centralnego ogrzewania, w 
tym montaż nawiewów do-
grzewających halę. Eksperci 
oszacowali, że po przepro-
wadzeniu tych prac rachun-
ki za energię cieplną spadną 
ze 192 do 104 tysięcy, co po-
zwoli wypracować 88 tys. zł 
oszczędności rocznie.
Ponadto jeszcze z wła-
snych, budżetowych środ-
ków, chcemy wzmocnić 
konstrukcję dachu, wyko-
nać jego nowe pokrycie, wy-

mienić obróbki blacharskie, 
wymienić wykładzinę PCV 
na widowni. Parkiet hali 
będzie odnowiony, a ścia-
ny i sufi ty pomalowane. Po-
ważnie myślimy o rozbiórce 
istniejących schodów ze-
wnętrznych i ich odbudo-
wie, co pozwoli dostosować 
konstrukcję do obowiązują-
cych przepisów. 

Poważnym elementem 
prac będzie wymiana 
lamp na energooszczęd-
ne. 
Obecnie w hali mamy 245 
różnego rodzaju punktów 
świetlnych, a docelowo bę-
dzie ich 153, przy czym 
nowe źródło światła to ża-
rówki LED-owe. Szacujemy, 
że dzięki nim rachunki za 
prąd zużyty do oświetlenia 
hali spadną o 37 procent, z 
około 22 do 14 tys. rocznie. 

Tak duży projekt, złożony 
z trzech elementów, uda 
się przeprowadzić w jed-
nym roku?
Chcielibyśmy do końca lip-
ca ogłosić przetargi, wybrać 
w ykonawców, podpisać 
umowy i ruszać z remon-
tami. Jeśli w połowie wa-
kacji te etapy mielibyśmy 
za sobą, wykonawcom zo-
stałyby co najmniej cztery 
miesiące sezonu budowla-
nego. Tak samo było z ubie-
głorocznym remontem SCK 

w Boryszewie – w lipcu fi r-
ma weszła na plac budowy, 
w październiku podpisa-
no protokół o zakończeniu 
robót. Oczywiście dopusz-
czamy myśl, że część prac 
trzeba będzie przesunąć na 
wiosnę 2018 roku, co przy 
tak dużej skali prac nie jest 
niczym nadzwyczajnym. 
To jednak nie jest najważ-
niejsze. Na czasie zależy 
nam dlatego, że termomo-
dernizacja trzech gmachów 
zwróci się po 7-9 latach w 
niższych rachunkach za 
prąd i ciepło. Szkoda każde-
go sezonu grzewczego.

Jaka jest wartość prac 
obejmujących trzy miej-
skie obiekty? 
Sięga około 7 mln złotych. 
Na tę kwotę składa się nie-
mal 4,2 mln dofi nansowa-
nia, 1,1 mln już wydane na 
remont SCK w Boryszewie 
i 1 mln zł odłożony w bu-
dżecie 2017 roku. Z koszto-
rysów wynika, że do prze-
prowadzenia wszystkich 
planowanych robót – i ter-
momodernizacyjnych i in-
nych budowlanych – braku-
je ok. 800 tys. zł, ale jestem 
o to spokojny. Przy kwocie 
7 mln uzyskanie dziesię-
ciu procent oszczędności w 
trakcie przetargów to bar-
dzo realna perspektywa. 

Rozmawiał 
Daniel Wachowski

Czy miasto jest już gotowe do remontu hali sportowej w Chodakowie i dwóch budynków SCK? Kiedy ekipy budowlane 
mogłyby zabrać się za ocieplanie ścian, montaż paneli fotowoltaicznych i na jakie oszczędności liczy ratusz? Pytamy o to 
Dariusza Dobrowolskiego, wiceburmistrza nadzorującego m.in. miejskie inwestycje i zadania z zakresu gospodarki komunalnej.

Siedem milionów na trzy inwestycje 

Chcielibyśmy do końca lipca ogłosić 
przetargi, wybrać wykonawców, podpisać 
umowy i ruszać z remontami hali sporto-
wej i budynku SCK w Chodakowie przy 
ul. Chopina oraz SCK na Boryszewie 
przy 15 Sierpnia

Termomodernizacja SCK w Boryszewie będzie kontynuowana Wyjątkowa mozaika na budynku chodakowskiego SCK - pozostaje
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OGŁOSZENIE
Gmina Miasto Sochaczew - Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Sochaczewie ogłasza:
II (drugi) ustny przetarg nieograniczony (licytację) na najem budynku przedpo-
grzebowego położonego w Sochaczewie przy ul. Trojanowskiej 89 o łącznej po-
wierzchni 1 105,18 m2, w tym pomieszczenia piwniczne i kotłownia o powierzchni 441,97 
m2, wraz z terenem przyległym, obejmującym schody, dojścia i podjazdy do budynku, 
plac przed wjazdem do garaży oraz teren zielony, zgodnie ze szkicem lokalizacyjnym. 
Budynek wyposażony jest w następujące czynne instalacje: centralnego 
ogrzewania, elektryczną i wodno-kanalizacyjną.
Budynek przeznaczony jest na prowadzenie działalności gospodarczej 
polegającej na świadczeniu usług pogrzebowych.
* Cena wywoławcza (miesięczna stawka czynszu) - 13,00 zł netto za 1 m2 
pow. użytkowej. +  23% VAT
* Wadium uprawniające do przystąpienia do przetargu – 2 800,00 zł
Przetarg odbędzie się w dniu 10.07.2017 roku (poniedziałek) o godz. 10-tej w 
siedzibie  Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sochaczewie przy al. 600-lecia 90.
Wadium należy wpłacić do dnia 5.07.2017 r. na konto ZGK w Banku Pekao 
S.A. I Odział w Sochaczewie 30 1240 1822 1111 0000 0720 7073. Wadium 
osoby, która wygra przetarg, zostanie zaliczone na poczet czynszu, nato-
miast pozostałym uczestnikom - zwrócone bezpośrednio po przetargu. Wa-
dium przepada na rzecz organizatora jeżeli uczestnik, który wygrał przetarg/
licytację, uchyla się od zawarcia umowy.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest złożenie przed rozpoczęciem 
przetargu oświadczenia wraz z dowodem wpłaty wadium.
Z przetargu zostaną wykluczone osoby fi zyczne/podmioty gospodarcze, 
które mają zobowiązania fi nansowe wobec Gminy Miasto Sochaczew i 
jednostek organizacyjnych Gminy Miasto Sochaczew.
Budynek można oglądać po uprzednim uzgodnieniu terminu z pracownikami 
biura cmentarza komunalnego pod numerem telefonu: (46) 862 80 70.
Bliższych informacji można uzyskać w godz. 7:00 – 15:00 pod numerem 
telefonu: (46) 862 81 06 wew. 28 lub (46) 862 80 70.
Ogłoszenie, wraz z oświadczeniem, wzorem umowy najmu i szkicem loka-
lizacyjnym, dostępne jest na stronach internetowych: cmentarzkomunalny.
sochaczew.pl, zgk.sochaczew.pl.

Przed nami kolejna edycja 
Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego. We wtorek 
20 czerwca rozpoczął się na-
bór wniosków. Ratusz będzie 
przyjmował propozycje miesz-
kańców do 15 sierpnia.

Do dyspozycji mieszkańców od-
danych zostanie 1 150 000 zł z 
przyszłorocznego budżetu mia-
sta. Nadal obowiązywać będzie 
podział na tak zwane projekty 
małe (do 100 tys. zł) z łączną pulą 
320 tys. zł i duże (do 830 tys. zł). 

Własny pomysł do SBO 2018 
może zgłosić każdy mieszkaniec 
miasta, który ukończy w tym roku 
16 lat. Prawo to mają także organi-
zacje pozarządowe działające na te-
renie Sochaczewa. Formularz jest 
dostępny na stronie internetowej so-
chaczew.pl, w Biurze Obsługi Klien-

ta Urzędu Miejskiego w Sochacze-
wie, na pływalni „Orka” oraz w 
Miejskiej Bibliotece Publicznej i jej 
fi liach. Podobnie jak w poprzedniej 
edycji wnioskodawca musi dołączyć 
do formularza listę poparcia dla pro-
jektu podpisaną przez co najmniej 
25 mieszkańców Sochaczewa.

Wypełnione wnioski, wraz 
z listą poparcia, należy składać w 
Biurze Obsługi Klienta UM lub 
przesłać je w formie elektronicznej 
za pomocą platformy internetowej 
budżetu obywatelskiego na adres: 
https://budzet.sochaczew.pl. 

W kolejnych wydaniach 
„Ziemi” będziemy przybliżać na-
pływające propozycje. Głosowa-
nie na wybrane pomysły w tym 
roku potrwa dłużej, bo trzy tygo-
dnie - od 29 września do 20 paź-
dziernika. Wyniki poznamy 3 li-
stopada. (mf)

Rusza nabór wniosków

Piotr Kierzkowski

piotr.kierzkowski@sochaczew.pl

Podczas spotkania komitetu, 
5 czerwca, dowódca ppłk An-
drzej Stachurzewski podkre-
ślał, że jego dywizjon jest bar-
dzo mocno związany z ziemią 
sochaczewską, a żołnierze pie-
lęgnują piękną tradycję współ-
pracy z lokalną społecznością. 
Była ona budowana od lat 60. i 
70. przez formacje, których na-
stępcą jest 37 dywizjon rakie-
towy.

- Chciałbym przede 
wszystkim podziękować w 
imieniu jednostki za inicja-
tywę nadania sztandaru. Je-
steśmy ostatnim dywizjonem 
w brygadzie, który nie posia-
da swojego sztandaru, dlate-
go tym bardziej jest to dla nas 
ważna chwila – mówił ppłk 
Andrzej Stachurzewski.

Sztandar zostanie ufundo-
wany przez cztery samorządy: 
powiat sochaczewski, miasto 
Sochaczew, gminę Sochaczew 
i gminę Teresin. Znajdą się na 
nim ściśle określone dla sztan-
darów jednostek wojskowych 
symbole, takie jak krzyż kawa-
lerski, dwie gałązki wawrzynu, 
wizerunek orła białego, nu-
mer jednostki wojskowej i na-
pis „BÓG HONOR OJCZY-
ZNA”, a jeśli sztandar funduje 
lokalna społeczność, to za zgo-
dą Ministra Obrony Narodo-
wej można na jednym z płatów 
umieścić herby miejscowości 

i symbole związane z historią 
jednostki.

Sztandar zbliża
Procedura i harmonogram 
prac nad sztandarem są jasno 
określone. Pierwszy etap to po-
wołanie Społecznego Komitetu 
Fundatorów, dlatego 5 czerw-
ca w UM ustalono harmono-
gram działań i podpisano akt 
organizacyjny. Komitet tworzą: 
Sekretarz Stanu w KPRM Ma-
ciej Małecki (przewodniczący 
honorowy), burmistrz Socha-
czewa Piotr Osiecki (przewod-
niczący), starosta sochaczew-
ski Jolanta Gonta, wójt gminy 
Sochaczew Mirosław Orliński, 
wójt gminy Teresin Marek Ole-
chowski, komendant Hufca 
ZHP Krzysztof Wasilewski.

- To będzie kolejne wielkie 
święto dla naszej społeczności 
lokalnej, ogromna lekcja patrio-
tyzmu dla młodych ludzi. Polski 

mundur symbolizuje to, co naj-
lepsze – honor, odwagę, przywią-
zanie do tradycji i uniwersalnych 
wartości. Jestem przekonany, że 
inicjatywa ufundowania sztan-
daru dla 37 dywizjonu będzie ko-
lejnym krokiem zbliżania wojska 
do lokalnej społeczności, a samo-
rządy jeszcze mocniej zaangażu-
ją się w życie armii – mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki.

Od pomysłu do realizacji z 
pewnością minie kilka miesię-
cy. Pierwszym etapem prac bę-
dzie wystąpienie do Ministra 
Obrony Narodowej z prośbą o 
zgodę na ufundowanie sztan-
daru. Dopiero po otrzymaniu 
formalnego pozwolenia, będzie 
można przystąpić do projekto-
wania sztandaru.

Trochę historii
37 dywizjon rakietowy Obro-
ny Powietrznej od chwili sfor-
mowania, to jest od 2012 roku 

wchodzi w skład 3. Warszaw-
skiej Brygady Rakietowej Obro-
ny Powietrznej. Dywizjon 
powstał na bazie trzech rozfor-
mowanych w dniu 31 grudnia 
2011 roku, stacjonujących w So-
chaczewie, dywizjonów rakie-
towych Obrony Powietrznej: 5. 
dr OP (sformowanego w 1960 
roku, a obecnego w Sochacze-
wie od 2003 roku), 61. dr OP 
oraz   63. dr OP (obydwa sfor-
mowane w 1970 roku i przenie-
sione do Bielic w 1999 roku). W 
skład 37. dr OP wchodzą rów-
nież żołnierze służący wcze-
śniej w 9. dr OP, stacjonującym 
w Teresinie do 2004 roku, do 
momentu całkowitego rozfor-
mowania jednostki. 37. dr OP 
dziedziczy bojowe tradycje tych 
dywizjonów, związany jest z 
nimi wspólnym miejscem, ka-
drą i historią. Kontynuuje tra-
dycje swoich przodków i po-
przedników.

Sztandar dla dywizjonu
W Urzędzie Miejskim zawiązał się Społeczny Komitet Fundatorów Sztandaru dla 37 dywizjonu 
rakietowego Obrony Powietrznej stacjonującego w Bielicach. Choć formacja liczy sobie sześć 
lat, to dziedziczy bojowe tradycje o znacznie dłuższej, bo prawie sześćdziesięcioletniej historii.

Pierwsze spotkanie komitetu fundatorów sztandaru odbyło się w Urzędzie Miejskim

Seansem fi lmu „Brat na-
szego Boga” rozpoczął się 
tegoroczny sezon Socha-
czewskiego Kina Letniego. 
Film został wyświetlony 17 
czerwca na terenie parafi i 
św. Brata Alberta. 

W tym roku seanse Kina 
Letniego odbywały się będą 
na terenie plaży miejskiej. 
Na zamówienie ratusza zor-
ganizuje je fi rma „Recon”.

Pierwszy w tegorocz-
nej edycji fi lm „Brat nasze-
go Boga” wyświetlony zo-
stał wyjątkowo na terenie 
parafi i w Karwowie. A to 

z powodu obchodzonego 
właśnie Roku św. Brata Al-
berta.

Mimo, że „Brat naszego 
Boga” nie należy do najprost-
szych w odbiorze fi lmów i po-
rusza bardzo trudną tematy-

kę, seans cieszył się dużym 
zainteresowaniem.

Przed rozpoczęciem, kil-
ka słów do zebranych powie-
działa pełnomocnik burmi-
strza do spraw organizacji 
pozarządowych Agata Ka-

lińska. W imieniu Piotra 
Osieckiego powitała kino-
manów, zaprosiła również 
na kolejne cztery seanse, któ-
re odbywać będą się na plaży 
miejskiej.

W tegorocznej edycji So-
chaczewskiego Kina Letniego 
odbędą się następujące pro-
jekcje:
- „Love, Rosie” (6 lipca)
- „PS Kocham cię” (20 lipca)
- „Miasto’44” (3 sierpnia)
- „Planeta Singli” (17 sierpnia)

W lipcu seanse rozpo-
czynały się będą o godzinie 
21.30, w sierpniu – o 21.00. 
(seb)

Kolejny specjał z Sochaczewa
Sochaczewska Piekarnia Gzik 
Violetty Gzik-Janiak zdobyła 
prestiżowy Laur Marszałka Wo-
jewództwa Mazowieckiego. Serca 
jurorów zdobyły produkowane 
przez nią Pączki Bio. To kolejny, 
po chlebie orkiszowym z piekarni 
Sylwestra Kaczmarka, sochaczew-
ski specjał doceniony w konkursie.

Jak co roku gala wręczenia Lauru 
Marszałka Województwa Mazo-
wieckiego przyciągnęła miłośników 
dobrego smaku i zdrowej żywności. 

O Laur Marszałka Wojewódz-
twa Mazowieckiego rywalizowa-
ło blisko 150 produktów, z których 
ostatecznie jury wybrało 15 naj-

lepszych. Wśród nich znalazły się 
Pączki Bio z sochaczewskiej Pie-
karni Gzik Beata - Janiak. 

W uznaniu tego osiągnięcia, 
właścicielka piekarni, z rąk wice-
burmistrza Dariusza Dobrowol-
skiego, odebrała również list gratu-
lacyjny. (seb)

Sezon kina pod chmurką rozpoczęty
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Komenda Powiatowa Policji w 
Sochaczewie to jeden z ostat-
nich publicznych budynków w 
mieście, gdzie czas się zatrzy-
mał. Warunki pracy i przyjmo-
wania interesantów są fatalne, 
pokoje ciasne, klatka schodo-
wa także, mała działka nie po-
zwala na rozbudowę parkin-
gu. Ludzie odpowiedzialni za 
bezpieczeństwo ponad 80 tys. 
mieszkańców powiatu pracują 
w 3-4 osobowych małych po-
mieszczeniach. Gmach ma kil-
ka pięter, ale nie posiada windy, 
a jej montaż w tym miejscu jest 
praktycznie niemożliwy. Oso-
ba niepełnosprawna nie dosta-
nie się nawet do dyżurki, bo i tę 
od klienta dzielą schody – tak w 
styczniu 2016 roku pisał Maciej 
Małecki w swej interpelacji po-
selskiej do szefa MSWiA. Poseł, 
wraz z samorządowcami ziemi 
sochaczewskiej od lat zabiegał 
o wpisanie komendy na inwe-
stycyjną listę MSWiA. Stara-
nia wielu osób doprowadziły do 
szczęśliwego fi nału i dziś gmach 
KPP powoli wyłania się z ziemi. 
Stawiany jest na działce o po-
wierzchni ponad 6,5 tys. m2 po-
darowanej przez Urząd Miasta. 

Dla całego powiatu
Jak mówił podczas uroczystości 
Maciej Małecki, cieszy się iż po 
dziesięciu latach starań budowa 
komendy ruszyła, bo na god-
ne warunki zasługują zarówno 
policjanci, pracownicy cywilni 
KPP, jak i mieszkańcy ziemi so-
chaczewskiej przychodzący tu 
po pomoc. 

- Dziękuję wszystkim, któ-
rzy od wielu lat zabiegali o tę ko-
mendę. Wreszcie w tej kadencji 
sprawa ruszyła. Składam po-
dziękowania na ręce obecnego 
tu dyrektora z MSWiA dla mi-
nistra Mariusza Błaszczaka i Ja-
rosława Zielińskiego, z którymi 
wielokrotnie na ten temat roz-
mawiałem i u których znaleźli-
śmy zrozumienie – mówił Ma-
ciej Małecki. 

Z-ca dyrektora Departa-
mentu Porządku Publicznego w 
MSWiA Michał Rzemieniew-
ski odczytał list od ministra Ja-

rosława Zielińskiego. Wiceszef 
MSWiA podkreślił w nim, że 
jednym z najważniejszych za-
dań realizowanych przez resort 
jest modernizacja już istnieją-
cych i budowa nowych komend 
policji, tak by skutecznie pogłę-
biać w społeczeństwie poczucie 
bezpieczeństwa, a nasza inwe-
stycja jest ważnym elementem 
tego programu. Minister życzył, 
by gmach przez lata służył całej 
społeczności powiatu, a funk-
cjonariusze znaleźli w nim do-
bre, komfortowe warunki pracy. 

Z kolei wicewojewoda ma-
zowiecki Artur Standowicz 
przypomniał, że pieniądze na 
inwestycję są zabezpieczone za-
równo po stronie administracji 
rządowej, jak i samorządów, za 
co obecnym tu staroście, bur-
mistrzowi i wójtom należą się 
podziękowania.

- Za dwa lata, mam nadzie-
ję, komenda w Sochaczewie zy-
ska właściwy format, z obsługą 
w standardzie XXI wieku. Dzię-
ki poprawie warunków pracy i 
obsługi interesantów ten dobry 
wizerunek policji będzie utrwa-
lany – mówił wicewojewoda. 

W imieniu samorządów 
ziemi sochaczewskiej głos za-
brała starosta Jolanta Gonta, 
która m.in. złożyła deklarację, 
że lokalne władze będą na-
dal wspierały policję w bieżą-
cych działaniach jak i inwesty-
cjach. Życzyła, by budowa szła 
bez problemów i jak najszyb-
ciej wszyscy spotkali się tu na 
otwarciu KPP.

Przyszły gospodarz obiek-
tu, komendant powiatowy po-
licji Michał Sa� ański, nawiązał 
do lat  starań o wbicie na placu 
budowy pierwszej łopaty.

- Przez okres dziesięciu lat 
o tę inwestycję zabiegało wielu 
ludzi – samorządowcy, moi po-
przednicy komendanci. Wśród 
nich na wyjątkowe podzię-
kowania zasługują burmistrz 
Piotr Osiecki i starosta Jolanta 
Gonta, którzy od samego po-
czątku wspierali tę inicjatywę 
oraz minister Maciej Małec-
ki, który jeszcze jako samorzą-
dowiec, a następnie poseł ziemi 
sochaczewskiej, walczył o wy-
budowanie tego gmachu – mó-
wił komendant. 

Podkreślał, że nowa siedzi-
ba pozwoli na lepszą realizację 
zadań, których ze względu na 
obecne warunki lokalowe nie 
można wykonywać we właści-
wym zakresie i standardzie. 

- W nowym budynku 
przewidziano szereg rozwią-
zań i udogodnień. Będą tam 
specjalne pomieszczenia do 
obsługi interesantów i pokój 
do rozmów z najmłodszymi 
pokrzywdzonymi. Nowa sie-
dziba dostosowana zostanie 
do potrzeb osób niepełno-
sprawnych. Ogromnym atu-
tem będzie posiadanie sali 

odpraw o powierzchni 114 
metrów – wyliczał Michał Sa-
� ański. 

Na koniec podziękowa-
nia skierował także do kierow-
nictwa Komendy Wojewódz-
kiej Policji i przewodniczących 
rad powiatu, miasta oraz gmin, 
które zdecydowały się przeka-
zać pieniądze na budowę. 

Chwilę później odczytano 
akt erekcyjny, złożono pod nim 
podpisy i na wieczną rzeczy pa-
miątkę zamurowano w ścianie 
przyszłego holu KPP. Budynek 
poświęcił diecezjalny kapelan 
policji ks. prałat Piotr Żądło. 

W uroczystości wzięli 
udział: sekretarz stanu w kan-
celarii prezesa Rady Ministrów, 
poseł Maciej Małecki, z-ca dy-
rektora Departamentu Po-
rządku Publicznego w MSWiA 
Michał Rzemieniewski, z-ca ko-
mendanta wojewódzkiego po-
licji z siedzibą w Radomiu insp. 
Marek Świszcz i wicewojewo-
da mazowiecki Artur Stando-
wicz. Lokalne władze reprezen-
towali: radny sejmiku Mirosław 
Adam Orliński, starosta Jolan-
ta Gonta wraz z zastępcą Tade-
uszem Głuchowskim i szefem 
rady powiatu Andrzejem Kierz-

kowskim, burmistrz Sochacze-
wa Piotr Osiecki z przewodni-
czącym rady miasta Sylwestrem 
Kaczmarkiem, wójtowie gmin 
powiatu sochaczewskiego. Byli 
także przedstawiciele instytucji 
na co dzień współpracujących z 
policją - Prokurator Okręgowy 
z Płocka Przemysław Tarczyń-
ski, prezes Sądu Rejonowego w 
Sochaczewie Beata Turczyn-To-
pyła i Prokurator Rejonowy Jo-
anna Szymaniak. Nie mogło za-
braknąć gości reprezentujących 
pozostałe służby mundurowe, 
stąd obecność z-cy dowódcy 3. 
Warszawskiej Brygady Rakie-
towej płk. Grzegorza Zaręby, 
dowódców 37 i 38 dywizjonu 
zabezpieczenia OP ppłk. An-
drzeja Stachurzewskiego i ppłk. 
Wiesława Żbikowskiego oraz 
szefa Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej st. 
bryg. Piotra Piątkowskiego. 

Komenda XXI wieku
Będzie to budynek biurowy 
o trzech kondygnacjach nad-
ziemnych, z czwartą stanowią-
cą częściowe podpiwniczenie. 
Komunikację zapewnią trzy 
klatki schodowe. Budynek pro-
jektowano pod potrzeby 165 
pracowników prewencji, wy-
działu kryminalnego i ruchu 
drogowego oraz referatów, ze-
społów i sekcji. Cały obiekt bę-
dzie dostępny dla osób nie-
pełnosprawnych. Na każdej 
kondygnacji jedna toaleta zo-
stanie przystosowana do spe-
cjalnych wymagań. Z holu bez 
trudu będzie można dostać się 
do windy obsługującej wszyst-
kie piętra. 

W piwnicach znajdą się 
m.in. szatnie, magazyny dru-
ków i dowodów rzeczowych. 
Parter to przede wszystkim biu-
ra wydziału prewencji i prze-
strzeń dla klientów. I piętro zaj-
mie kilkanaście pomieszczeń 
biurowych wydziału kryminal-
nego, gabinet komendanta, po-
koje przesłuchań i okazań oraz 
dwie sale odpraw. Na II piętrze, 
oprócz pomieszczeń biurowych 
dla kryminalnych i ruchu dro-
gowego, umieszczono m.in. 
magazyn dowodów rzeczo-
wych, 32-metrową salę odpraw, 
gabinet rzecznika prasowego.

Rośnie komenda XXI wieku
Po latach zabiegów, starań, pukania do drzwi decydentów, sochaczewscy policjanci doczekali się budowy nowej siedziby 
Komendy Powiatowej. Prace na placu przy ul. 1 Maja trwają od kilku miesięcy, budowlańcy kończą parter. 
6 czerwca w ścianę KPP uroczyście wmurowano akt erekcyjny.

Wicedyrektor Michał Rzemieniewski odczytał list 
od ministra Zielińskiego

Przed wmurowaniem akt 
podpisał m.in. burmistrz Osiecki

Akt erekcyjny w imieniu 
samorządowców wmurowała 
starosta Jolanta Gonta

Nowa komenda będzie miała trzy kondygnacje
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ZA BARIERĄ PRAWA

Na numer alarmowy 112 
zadzwonił mężczyzna, któ-
ry poinformował, że po-
bił swoją konkubinę. Z roz-
mowy wynikało, że kobieta 
mogła posiadać poważne 
obrażenia ciała. Rozmów-
ca podał adres, pod jaki 
powinna udać się karet-
ka pogotowia, a następnie 
rozłączył się. Dyspozytor 
powiadomił również so-
chaczewskich policjantów, 
którzy natychmiast udali się 
we wskazane miejsce.

Ponieważ pomieszcze-
nie, w którym miała znaj-
dować się kobieta było za-
mknięte, policjanci wybili 
szybę w oknie, by dostać się 
do środka. Po wejściu zna-
leźli brutalnie pobitą 51–
letnią mieszkankę gminy 
Sochaczew. Kobieta, z po-
ważnymi obrażeniami cia-
ła, trafi ła do szpitala w So-
chaczewie, a następnie 
przetransportowano ją śmi-
głowcem do szpitala w War-
szawie.

Natychmiast wszczę-
to poszukiwania sprawcy, 
którym okazał się 52-let-
ni konkubent pobitej. Męż-
czyzna, tuż po zdarzeniu, 

wsiadł do samochodu i od-
jechał. Policjanci ustalili, 
że para prowadziła działal-
ność gospodarczą. Przy roz-
liczeniu doszło między nimi 
do nieporozumienia i wte-
dy 52-latek posunął się do 
rękoczynu. Policja nie mia-
ła wcześniej sygnałów, że w 
tym związku może docho-
dzić do aktów przemocy. 
Nie było również wszczętej 
procedury Niebieskiej Kar-
ty.

Dzień po zdarzeniu po-
szukiwany mężczyzna za-
dzwonił do dyżurnego 
sochaczewskiej policji i po-
informował, gdzie przeby-
wa. Został zatrzymany w 
Nidzicy, skąd przetranspor-
towano go do naszej komen-
dy, a następnie osadzono w 
policyjnym areszcie.

W piątek 16 czerwca za-
trzymany 52-latek został 
doprowadzony do Proku-
ratury Rejonowej w Socha-

czewie, gdzie przedstawio-
no mu zarzut z artykułu 156 
§ 1 pkt. 2 kodeksu karnego, 
czyli spowodowanie cięż-
kiego uszczerbku na zdro-
wiu. Sąd, po zapoznaniu się 
z materiałami sprawy, za-
stosował wobec mężczy-
zny środek zapobiegawczy 
w postaci trzymiesięczne-
go tymczasowego aresztu. 
Sprawcy brutalnego pobicia 
grozi do 10 lat pozbawienia 
wolności. (KPP)

Dotkliwie pobił konkubinę, 
a potem wezwał policję
Do 10 lat pozbawienia wolności grozi 52-latkowi za brutalne pobicie swojej 
konkubiny. Sprawca wezwał do swojej ofi ary pomoc, po czym wyjechał 
do Nidzicy, gdzie został zatrzymany przez policję. Sąd zastosował już wobec niego 
środek zapobiegawczy w postaci tymczasowego aresztu.

Pierwszego czerwca weszła w 
życie ustawa wprowadzająca 
zmiany w Kodeksie karnym, 
Kodeksie wykroczeń, Kodek-
sie postępowania karnego, 
Kodeksie postępowania w 
sprawach o wykroczenia oraz 
w Prawie o ruchu drogowym. 
Regulacje wymierzone są w 
skrajnie nieodpowiedzialnych 
kierowców.

Pijany lub odurzony nar-
kotykami sprawca śmier-
telnego lub powodującego 
ciężkie uszkodzenia ciała 
wypadku pójdzie do wię-
zienia na co najmniej 2 lata. 
Kara nie będzie mogła zo-
stać zawieszona.

Wyd ł u ż o n o  t e r m i n 
przedawnienia wykroczenia. 
W przypadku wszczęcia po-
stępowania w sprawie o wy-
kroczenie, jego przedawnienie 
nastąpi po 3 latach od daty zda-
rzenia.

Osoby, które zdecydu-
ją się wsiąść za kierownicę 
mimo że straciły prawa do 
prowadzenia pojazdów, na-
rażają się nie tylko na karę 
do dwóch lat więzienia. 
Zgodnie z nowymi przepisa-
mi, sąd będzie musiał wzglę-
dem takich osób orzekać 
nawet do 15 lat zakazu pro-
wadzenia pojazdów. Z ko-
lei ten, kto złamie taki są-
dowy zakaz prowadzenia 

pojazdów, zostanie skazany 
na karę do 5 lat więzienia.

Kierowca, który zmusi po-
licję do pościgu przez to, że 
nie zatrzyma się, pomimo sy-
gnałów świetlnych i dźwięko-
wych, od 1 czerwca popełnia 
przestępstwo zagrożone karą 
do 5 lat więzienia. Sąd obliga-
toryjnie zakaże mu prowadze-
nia pojazdów na okres od roku 
do 15 lat.

Przy orzekaniu w spra-
wach o przestępstwa drogowe 
sądy będą z automatu powia-
damiane o wcześniej orzeczo-
nych karach oskarżonego za 
wykroczenia w ruchu drogo-
wym oraz, czy zatrzymywano 
mu w przeszłości prawo jazdy. 

Dostaną te informacje z cen-
tralnej ewidencji kierowców.

W Prawie o ruchu drogo-
wym znalazła się uszczegó-
łowiona regulacja dotycząca 
poddawania kierujących po-
jazdami rutynowemu bada-
niu w celu ustalenia zawar-
tości w organizmie alkoholu, 
narkotyków lub dopalaczy.

Zaostrzenie przepisów 
pomoże policji w skutecz-
nym ściganiu sprawców prze-
stępstw drogowych i wy-
kroczeń. Tylko w 2016 roku 
nietrzeźwi kierowcy spowo-
dowali 1686 wypadków dro-
gowych, w których śmierć 
poniosło 221 osób, a 2100 od-
niosło obrażenia ciała. (seb)

Surowsze kary dla drogowych przestępców

Komendant Powiatowy Po-
licji poszukuje kandydatów 
lub kandydatek na stano-
wisko inspektora do spraw 
obsługi kancelaryjnej w 
Wydziale Prewencji. 

Jak czytamy w ogłoszeniu, 
to praca administracyjno-
-biurowa, przy komputerze. 
Od kandydatów KPP ocze-

kuje minimum średniego 
wykształceni i rocznego do-
świadczenia w pracy biuro-
wej lub administracyjnej. 

Szczegółowych informa-
cji dotyczących naboru udzie-
la Zespół Kadr i Szkolenia KPP 
w Sochaczewie - tel. (46) 863-72-
27. Komplet dokumentów apli-
kacyjnych należy złożyć w KPP 
do 21 czerwca 2017 r.

Praca biurowa w KPP

Nawet do 8 lat więzienia grozi 
mieszkańcowi Radomia, który 
bez wymaganego zezwolenia 
posiadał rewolwer i amunicję. 
Mężczyznę zatrzymał socha-
czewski policjant w czasie wol-
nym od służby.

Policjant, w dniu wolnym od 
służby, jechał do Teresina w 
odwiedziny do znajomych, 
którzy należą do koła myśliw-
skiego. W pewnym momen-
cie, w pobliskim lesie usły-
szał strzały. Policjant i jego 
dwaj koledzy ruszyli w stro-
nę, z której dobiegał huk. Na 
miejscu zauważyli zaparko-
wany samochód i mężczyznę. 
Funkcjonariusz wylegitymo-
wał się i o to samo poprosił 
mężczyznę. Jednocześnie za-
pytał go o broń. Początkowo 
mieszkaniec Radomia zaprze-

czył, że ma przy sobie pisto-
let, jednak policjant znalazł 
przy nim rewolwer kaliber 6 
mm i amunicję, na którą męż-
czyzna powinien posiadać ze-
zwolenie. 

- Z powodu braku wy-
maganych dokumentów, ra-
domianin został zatrzymany 
i doprowadzony do socha-
czewskiej komendy. Zwolnio-
no go do domu po wykona-
niu niezbędnych czynności 
– mówi Agnieszka Dzik, ofi -
cer prasowy sochaczewskiej 
komendy policji. - Zabezpie-
czony rewolwer został prze-
słany do badań. Mężczyzna 
może usłyszeć zarzut niele-
galnego posiadania broni i 
amunicji. Przestępstwo jest 
zagrożone karą od 6 miesię-
cy do 8 lat pozbawienia wol-
ności. (seb)

Strzelał bez zezwolenia

Pracownicy Miejskiego Moni-
toringu opublikowali kolejny 
miesięczny raport z zareje-
strowanych przez jednostkę 
zdarzeń. Jak sami to określili, 
nie ma w raporcie „spekta-
kularnych” wydarzeń i lepiej, 
żeby tak zostało.

W maju pracownicy monito-
ringu zaobserwowali 17 zda-
rzeń. Zdecydowaną więk-
szość stanowiły osoby leżące 
długo na ławkach. W takich 
przypadkach powiadamiana 
jest policja, by sprawdziła, czy 
nie potrzebują pomocy.

Drugiego maja w nocy pa-
trol policji został wezwany do 
mężczyzny, zaatakowanego 
przez dwóch młodych ludzi w 
okolicach dworca PKP. Poza 
policjantami do poszkodowa-
nego wezwana została również 
karetka.

Kamera przy dworcu PKP 
zarejestrowała także jak wraca-
jący z meczu kibice wyrzucili na 
peron materiały pirotechnicz-
ne. Policja otrzymała nagrany 

materiał, aby zidentyfi kować 
sprawców.

Tymczasem już 10 maja, 
dzięki miejskiemu monito-
ringowi, pozostawiony na 
ławce na placu Kościuszki 
tablet wrócił do właściciela.

W maju monitoring posłu-
żył również do dokumentowa-
nia wykroczeń w ruchu dro-
gowym. Cztery takie sytuacje 
nagrane zostały na skrzyżowa-
niu ulic Warszawskiej, Staszica 
i 15 Sierpnia. Kolejne sześć przy 
wjeździe na most tymczasowy 
w Malesinie.

Pracownicy monitoringu 
informowali także schronisko 
Azorek o przypadkach błąka-
jących się bezpańskich psów. W 
takich przypadkach zwierzę-
ta były zabierane do schroniska.

Odpowiednie służby in-
formowane były również o 
przypadkach uszkodzonych 
włazów studzienek kanali-
zacyjnych, uszkodzeniach 
oznakowania drogowego, 
czy awariach sieci elektrycz-
nej. (seb)

Monitoring czuwa
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Budowa kompleksu spor-
towo-rekreacyjnego na te-
renie przyszkolnym przy 
Gimnazjum nr 1 i Szkole Pod-
stawowej nr 3 przy ul. Hanki 
Sawickiej 5/7 to jeden ze zwy-
cięskich projektów budżetu 
obywatelskiego. Zagłosowało 
na niego 1070 mieszkańców 
Sochaczewa, co pozwoliło mu 
na zajęcie trzeciego miejsca w 
SBO 2017. Z puli do podziału 
przypadło na to przedsięwzię-
cie 400 tysięcy złotych. 

To było jednak zbyt 
mało, aby kompleksowo 
zrealizować inwestycję. Dla-
tego burmistrz Piotr Osiec-
ki zaproponował rozwiąza-
nie, a radni miejscy się na 
nie zgodzili, aby rozpisać 
to przedsięwzięcie na dwa 
lata. Oprócz 400 tysięcy w 
ramach SBO w Wielolet-
niej Prognozie Finansowej 
Miasta zabezpieczono na 
to zadanie w 2018 roku do-
datkowe 800 tysięcy. Do 28 
czerwca zainteresowane fi r-
my mają czas na składanie 
ofert w postępowaniu prze-
targowym. Jeśli znajdą się 
chętni spełniający warun-
ki zamówienia, to na po-
czątku lipca ratusz podpi-
sze umowę z wyłonionym 
wykonawcą robót budow-
lanych. Zwycięzca przetar-

gu będzie zobowiązany za-
kończyć prace do końca 
września tego roku. Inwe-
stycja w zasadniczym stop-
niu będzie zatem zrealizo-
wana jeszcze w tym sezonie 
budowlanym. Wiosną prze-
prowadzone zostaną ewen-
tualnie dodatkowe, kosme-
tyczne prace.

- Jest to jedyne racjo-
nalne rozwiązanie. Rozko-
panie terenu i zostawienie 
placu budowy na zimę było-
by absurdem i generowało-
by dodatkowe niepotrzebne 
koszty. Poza tym należy pa-
miętać, że jest to teren przy-
szkolny i ważne jest także 
bezpieczeństwo uczniów – 

mówi Dariusz Dobrowolski, 
zastępca burmistrza odpo-
wiadający m.in. za sprawy 
inwestycyjne. 

Wszystko wskazuje na 
to, że całkowite koszty bu-
dowy pokryje miasto ze 
środków własnych. Ile osta-
tecznie będzie ona kosz-
tować? Tego dowiemy się 
dopiero po rozstrzygnię-
ciu przetargu i podpisaniu 
umowy z fi rmą, która złoży 
najkorzystniejszą ofertę. 

Znamy natomiast za-
kres planowanej inwestycji. 
Prace budowlane przewi-
dują położenie trzytorowej, 
200-metrowej bieżni o na-
wierzchni poliuretanowej, 

wraz z rozbiegiem do sko-
ku w dal. Powstanie wielo-
funkcyjne boisko, również 
z poliuretanową nawierzch-
nią, na którym będzie ozna-
czone pole do gry w pił-
kę ręczną oraz dwa boiska 
do koszykówki. Wokół pla-
cu gry zlokalizowane będą 
piłkochwyty oraz ławeczki. 
W ramach inwestycji zbu-
dowany zostanie system od-
wodnienia, przyłączony do 
wewnętrznej sieci kanaliza-
cji deszczowej, znajdującej 
się na terenie zespołu szkol-
nego. Obiekt zyska również 
oświetlenie a przyległe do 
niego tereny zielone zostaną 
zrekultywowane.

Podsumowaniem dwuetapo-
wych warsztatów ekologicz-
nych dotyczących energii od-
nawialnej był udział uczniów 
Szkoły Podstawowej nr 2 w co-
rocznych obchodach Dnia Zie-
mi na Polach Mokotowskich w 
Warszawie.

Tematem przewodnim wy-
darzenia było hasło „W 
kierunku natury”. Na-
sza prezentacja pod nazwą 
„Kręcimy z pszczołami” 
łączyła bioróżnorodność 
pszczół z nasionami, zie-
mią, kwiatami, owocami, 
sokami i poszukiwaniem al-
ternatywnych form energii 
oszczędzających środowi-
sko. Były pokazy i warsztaty 
konstruktorskie, zajęcia ar-
trecyklingowe i włóczkowe 
oraz konkurs w wyciskaniu 
soku na czas.

Towarzyszyły nam wszyst-
kie szkoły, które uczestniczyły 
w projekcie przez ostatnie dwa 
miesiące: SP nr 154 z Warsza-
wy, Gimnazjum nr 3 z Miń-
ska Mazowieckiego, SSP nr 
35 z Legionowa oraz ZSP z 
Wiskitek. Wraz ze Studenc-
kim Kołem Energetyki Nie-
konwencjonalnej z Politechni-
ki Warszawskiej tworzyliśmy 
barwny i smaczny świat, w 
którym wszystko zaczyna się i 
kończy w naturze. 

Wisienką na torcie była 
zachwycająca pszczela wysta-
wa wykonana w ramach Pro-
gramu „Z Kujawskim Poma-
gamy Pszczołom”. Pamiątką 
ze wspaniałej imprezy będą 
budki lęgowe dla ptaków, któ-
re  samodzielnie wykonaliśmy 
podczas festynu. Zostaną one 
umieszczone na terenie naszej 
szkoły. (SP2)

Rozstrzygnięto XII edycję po-
wiatowego konkursu fotogra-
fi cznego „Najpiękniejsza jest 
moja mała ojczyzna”. 8 czerw-
ca w starostwie powiatowym 
wręczono nagrody zwycięz-
com, można było też obejrzeć 
wszystkie 144 zdjęcia, które 
wpłynęły na tegoroczny kon-
kurs.

Konkurs zorganizowały Sta-
rostwo Powiatowe w Socha-
czewie i Powiatowy Zespół 
Edukacji, a skierowany był on 
do uczniów szkół gimnazjal-
nych i ponadgimnazjalnych. 
Prace można było nadsyłać w 
czterech kategoriach: natura, 

wydarzenia, portret – ludzie 
– zwierzęta oraz infrastruk-
tura publiczna. W konkur-
sie wzięło udział 43 uczest-
ników, w tym 34 uczniów 
gimnazjów i 9 ze szkół po-
nadgimnazjalnych, z dzie-
więciu szkół powiatu socha-
czewskiego. 

Łącznie na konkurs na-
desłano 144 prace. Najwięcej 
zdjęć tradycyjnie już wpłynę-
ło w kategorii „natura” - 85, 
(„wydarzenia” - 4, „portret” - 
4, „infrastruktura” 14 zdjęć).

Komisja konkursowa, ob-
radowała w następującym 
składzie: Anna Syperek – Po-
wiatowy Zespół Edukacji; Elż-

bieta Szczypińska – kierownik 
Pedagogicznej Biblioteki Wo-
jewódzkiej fi lia w Sochacze-
wie i Tomasz Ertman – dzien-

nikarz, fotograf, nauczyciel. 
Komisja oceniała prace nie 
znając autora ani szkoły, któ-
rej jest uczniem. Po przeana-

lizowaniu wszystkich nade-
słanych prac, wyróżniono 18 
osób, jednak warto zaznaczyć, 
że nazwiska uczniów powta-
rzają się w poszczególnych ka-
tegoriach. Łącznie przyznano 
24 nagrody. Młodzież otrzy-
mała, oprócz nagród rzeczo-
wych, okolicznościowe pa-
miątkowe kubki. 

W rozstrzygnięciu kon-
kursu udział wzięli i nagrody 
wręczali m.in.: starosta Jolan-
ta Gonta, wicestarosta Tadeusz 
Głuchowski oraz dyrektor Po-
wiatowego Zespołu Edukacji 
Urszula Opasiak.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Najpiękniejsza jest moja mała ojczyzna - wyniki

Jakub Gorzelak - I miejsce w kat. natura

Magdalena Ruta - I miejsce w 
kat. ludzie

Rusza budowa boiska
W najbliższych dniach ratusz chce wyłonić wykonawcę, który wybuduje boisko 
przy Szkole Podstawowej nr 3. Jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem obiekt 
zostanie oddany do końca września tego roku. 

Dzień Ziemi 
z Fundacją Eko-trend

W sobotę 3 czerwca Zespół 
Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego hucznie ob-
chodził jubileusz 90-lecia 
swojego istnienia. Z tej oka-
zji odbyło się szereg uroczy-
stości. Zaprezentowano też 
okolicznościową publikację.

Książka „90-lecie Osiem-
dziesiątki – Zespołu Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego w Sochaczewie” 
stanowiła jeden z upomin-
ków dla przybyłych na ju-
bileusz gości. Można w niej 
znaleźć m.in. archiwalne fo-
tografi e, wspomnienia, in-

formację o Ignacym Wło-
dzimierzu Garbolewskim 
– nowym patronie placów-
ki, listę absolwentów oraz 
komiks „Osiemdziesiątka”. 
Wymyślił go i narysował 
Łukasz Kuciński, socha-
czewski rysownik, a także 
absolwent jubilatki. 

Zgodnie z tytułem, ko-
miks swoją treścią nawią-
zuje do historii 90-let-
niej szkoły.  Komiks został 
wmurowany wraz z innymi 
przedmiotami w specjalnej 
Kapsule Czasu pod tabli-
cą pamiątkową odsłoniętą 
z okazji powstania ZS CKP. 

Jubileuszowy komiks
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Artysta, sochaczewianin z po-
chodzenia, przywiózł do nasze-
go miasta 70 obrazów, z czego 
większość stanowią portrety. I to 
one przede wszystkim zachwy-
ciły publiczność. Nie trzeba być 
bowiem wysokiej klasy specjali-
stą, żeby widzieć, że portrety Bie-
niasa są wyjątkowe. Każdy z nich 
opowiada własną historię. Ciepłą, 
nostalgiczną a jednocześnie peł-
ną ekspresji. Artysta maluje głów-
nie kobiety i dzieci, być może dzię-
ki temu obrazy niosą taki ładunek 
piękna i emocji. Sam zresztą przy-
znaje, że maluje to, co piękne.

Malarka Barbara Jachimo-
wicz widziała wszystkie socha-
czewskie wystawy Stanisława 
Bieniasa i twierdzi, że obecna jest 
zdecydowanie najlepsza.

- Artysta zaprezentował nie-
zwykły talent i profesjonalizm. 
Operuje jasną plamą, jego twór-
czość jest pogodna, postaci jak-
by rozświetlone,  ale jednocześnie 
przywiązuje on ogromną wagę do 
konturu i do detali. Każda praca 
Stanisława Bieniasa jest dziełem 

absolutnie skończonym - mówi 
Barbara Jachimowicz.

Malarz twierdzi, że to zami-
łowanie do detali wyniósł ze stu-
diów na architekturze, gdzie każda 
kreska musi mieć swoje uzasad-
nienie. Ale kreska Bieniasa to dużo 
więcej niż wyuczony w szkole ele-
ment. To wrażenie konturu, któ-
rym opasuje plamę, ale jej nie 
ogranicza, powoduje jedynie, że 
obraz jest pełniejszy.

Twórca pokazał na wysta-
wie m.in. kolekcję portretów dzie-
ci, co nieodparcie przywodzi na 
myśl podobną część twórczości 
Stanisława Wyspiańskiego. Zda-

niem uczestników wernisażu mo-
głyby one konkurować ze sobą, a 
Stanisław Bienias wcale nie mu-
siałby stać w drugim szeregu za 
Mistrzem Wyspiańskim.

Zorganizowana przez socha-
czewskie muzeum wystawa zo-
stała otwarta podczas Dni Socha-
czewa i, jak zaznaczył dyrektor 
placówki Paweł Rozdżestwieński, 
pokazano ją 45 lat po pierwszej 
prezentacji artysty w Sochaczewie. 
Wtedy swoje prace Stanisław Bie-
nias wystawiał w nieistniejącym 
już Powiatowym Domu Kultury. 

Dla artysty na pewno nie był 
to czas zmarnowany i chyba trze-

ba się cieszyć, że zamiast architek-
tury, którą skończył na Politechni-
ce Warszawskiej, wybrał jednak 
malarstwo. Bo portrety to tylko 
część jego twórczości. Stanisław 
Bienias ma w swoim dorobku pej-
zaże, kwiaty, elementy architek-
tury oraz wiele wystaw w kraju i 
poza jego granicami. 

Absolutną ciekawostką są 
prace przygotowane na wystawę w 
Kaliningradzie, pokazujące archi-
tekturę dawnego Królewca. Tych 
akwarelowych szkiców nie zoba-
czymy na sochaczewskiej wysta-
wie, bo nie sposób na jednej eks-
pozycji pomieścić wszystko,  co 
namalował  Bienias. Ale to do-
brze. To duża szansa na to, że po-
nownie zobaczymy prace autora. 
Zwłaszcza, że artysta, serdecznie 
przyjęty w Sochaczewie, zapowia-
da powrót do rodzinnego miasta z 
nowymi obrazami.

Wystawę w muzeum moż-
na oglądać do 10 lipca. Zachęca-
my mieszkańców do obejrzenia 
portretów Stanisława Witolda Bie-
niasa, bo, jak powiedziała Barbara 
Jachimowicz, te prace trzeba kon-
templować, do nich się wraca i nosi 
w pamięci. 

Jury stanęło przed nie lada 
wyzwaniem - jego ocenie pod-
dano ponad 900 prac, które 
wpłynęły na szóstą edycję 
Sochaczewskiego Ogólnopol-
skiego Konkursu Plastycznego 
im. Władysława Ślewińskie-
go „Kocham Polskę... Skarby 
Narodu”. Ostatecznie lista 
wyróżnionych liczyła ponad 
50 nazwisk, a fundatorami 
nagród dla nich byli m.in. pre-
zydent Andrzej Duda oraz pre-
mier Beata Szydło. 

Konkurs organizowany jest od 
początku przez Towarzystwo 
Miłośników Malarstwa Włady-
sława Ślewińskiego oraz Miejską 
Bibliotekę Publiczną w Sochacze-
wie. W kramnicach zebrali się 
artyści - profesjonaliści i amato-
rzy z terenu całego kraju, przed-
stawiciele władz miasta i powiatu 
z burmistrzem Piotrem Osiec-
kim, jego zastępcą Markiem 
Fergińskim oraz starostą Jolan-
tą Gontą na czele, przyjaciele To-

warzystwa. O oprawę artystycz-
ną zadbał chór szkoły muzycznej 
w Sochaczewie pod batutą Iwo-
ny Niemyjskiej, który zabrał pu-
bliczność w muzyczną podróż ze 
szlagierami polskiej estrady. 

Na sam konkurs wpłynę-
ło dokładnie 906 prac, wykona-
nych różnymi technikami. Oce-
niała je komisja konkursowa pod 
przewodnictwem prof. Ryszar-
da Sekuły z ASP w Warszawie, a 
wspierali go artyści malarze Łu-
kasz Rudnicki (ASP), Andrzej 
Novak  - Zempliński i Marcin 
Hugo-Bader, historyk sztuki Ur-

szula Gawłowska, prezes Towa-
rzystwa Miłośników Malarstwa 
Władysława Ślewińskiego Jaro-
sław Miaśkiewicz oraz pracow-
nice MBP Urszula Wrzesińska i 
Anna Pałys. Komisja brała pod 
uwagę przede wszystkim: zgod-
ność formy z wymogami regu-
laminu, technikę wykonania, 
wkład pracy i samodzielność 
oraz oryginalność koncepcji 
artystycznej. Prezes Jarosław 
Miaśkiewicz podkreślał wysoki 
poziom prac a także to, że coraz 
więcej artystów kolejny raz bie-
rze udział w konkursie. 

W kategorii „szkoły podsta-
wowe” Nagrodę Prezydenta RP 
Andrzeja Dudy otrzymała Łu-
cja Szaciłło z Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego w Wiskitkach. 
Nagroda premier Beaty Szydło 
trafi ła do Małgorzaty Płatosz 
z Przedszkola Niepublicznego 
Zgromadzenia s. Serafi tek w No-
wym Targu. Wśród gimnazjali-
stów nagrodzono Martynę Za-
jąc  z Zespołu Szkół Publicznych 
nr 6 w Żyrardowie oraz Wero-
nikę Rypel z Powiatowego Cen-
trum Kultury w Nowym Targu. 
Jeżeli chodzi o kategorie „szko-
ły średnie” to Nagrodę Prezy-
denta odebrała Julia Kamińska 
z ZSO im. Fryderyka Chopina w 
Sochaczewie. Wśród dorosłych 
prezydencka nagroda trafi ła do 
sochaczewianki Moniki Boruty 
Sałacińskiej, a Nagroda Premiera 
do Katarzyny Suchoń z Żywca. 

Nagrodzone prace oglądać 
można w galerii Miejskiej Biblio-
teki Publicznej (kramnice, I pię-
tro). (ap)

Ten wieczór na długo pozo-
stanie w pamięci jego uczest-
ników. Usłyszeliśmy poezję z 
najwyższej półki Magdaleny 
Węgrzynowicz-Plichty oraz 
wspaniały recital wokalistki 
i kompozytorki Barbary Le-
śniak.

Artystki przyjechały z Krako-
wa na zaproszenie Sochaczew-
skiego Centrum Kultury. Wy-
stąpiły w Saloniku Literackim 
„W Podcieniach Kramnic”, 
prowadzonym przez Jolantę 
Kawczyńską, a tym razem zor-
ganizowanym w ramach Dni 
Sochaczewa.

Magdalenę Węgrzyno-
wicz-Plichtę łączą z naszym 
miastem szczególne związ-
ki. Tutaj spędziła dzieciństwo i 
młodość. W 1978 r. w LO im. F. 
Chopina zdała maturę, po któ-
rej wyjechała na studia do Kra-
kowa i tam już została. Jednak, 
jak sama mówi, chętnie wra-
ca do Sochaczewa, dlatego swój 
wieczór autorski zatytułowa-
ła „Repetytorium z młodości” 
i zapewne dlatego do kramnic 
przybyło wielu jej znajomych z 
liceum oraz ze szkoły muzycz-
nej, którą skończyła w Socha-
czewie.

Poetka ma na swoim koncie 
wiele tomików wierszy, progra-
mów literackich, mnóstwo na-
gród w konkursach poetyckich. 
Często zasiada także w jury, 
oceniając młodych twórców. 
Jest także wydawcą i redakto-
rem książek. Cieszy się dużym 

uznaniem poetów, przez cztery 
lata pełniła funkcję prezesa kra-
kowskiego oddziału Związku  
Literatów Polskich.

Na spotkanie w Socha-
czewie przygotowała utwory z 
wcześniej wydanych zbiorów, 
m.in. „Miraże”, „Kalkomanie”, 
„Pokolenia” oraz z tomiku zaty-
tułowanego „Imponderabilia” , 
który się dopiero ukaże. Było w 
nich wiele odniesień do czasów 
młodości, do zapamiętanych 
miejsc, ale także stosunku au-
torki do Mazowsza, Ojczyzny i 
wartości, które ceni. Były wier-
sze z dedykacją, na przykład dla 
Barbary Sobkowicz, polonistki 
z liceum, którą poetka szczegól-
nie ceni, oraz wiele osobistych 
podziękowań.

Doskonałym uzupełnie-
niem wieczoru była muzyka 
Barbary Leśniak, która wyko-
nała skomponowane przez sie-
bie utwory do słów Magdaleny 
Węgrzynowicz-Plichty oraz in-
nych krakowskich poetów. Słu-
chaczy ujęła muzykalność ar-
tystki a jednocześnie prostota 
przekazu, w którym każde sło-
wo i każdy dźwięk mają swoje 
znaczenie.

Obie twórczynie szybko 
nawiązała kontakt z publicz-
nością, która wielkimi brawa-
mi nagradzała ich występy. Nic 
więc dziwnego, że spotkaniu to-
warzyszyła fantastyczna atmos-
fera, a wykonawczynie zapo-
wiedziały, że chętnie ponownie 
odwiedzą Sochaczew. 

Jolanta Sosnowska

Twarze z charakterem
Sztuka portretu jest zarezerwowana dla najlepszych malarzy. I takiego twórcę oraz jego 
prace można oglądać w Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą. 
Wystawę Stanisława Witolda Bieniasa otwarto 10 czerwca i będzie czynna przez miesiąc.

Inspirował ich Władysław Ślewiński

Wspaniały wieczór 
poezji w kramnicach
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Wszystko zaczęło się w piątek od 
podniesienia fl agi miasta na placu 
Kościuszki oraz uroczystej sesji 
Rady Miasta na wzgórzu zamko-
wym. Podczas sesji nadano ofi -
cjalnie honorowe obywatelstwo 
miasta harcmistrzowi Krzyszto-
fowi Wasilewskiemu, komendan-
towi Hufca Sochaczew. Laudację 
wygłosił komendant Chorągwi 
Mazowieckiej ZHP Michał Ba-
giński. Także w piątek na placu 
Kościuszki świętowali żołnierze 
z 38. Dywizjonu zabezpiecze-
nia Obrony Powietrznej stacjo-
nującego w Bielicach. W sobotę 
już od południa na pl. Kościuszki 
prezentowało się Sochaczewskie 
Centrum Kultury.  Rozstawio-
no stoiska wszystkich pracowni 
działających w Centrum, m. in. 
rysunku, komiksów, malarstwa, 
rzeźby, grupy OtoFoto, Grupy Te-
atralnej Maska, Pracowni Eks-
perymentów Audiowizualnych. 
Byli też uczestnicy zajęć wokal-
nych oraz grup tanecznych. Na 
koniec ulicami miasta przeszła 
parada, w której udział wzięły  
dzieci i młodzież skupieni wokół 
SCK, instruktorzy oraz przyja-
ciele placówki. Sobotnią gwiazdą 

był Messajah, a wcześniej wystą-
pili Andrzej Rybiński, Poparzeni 
Kawą Trzy oraz Tajm. Na koniec 
dyskotekę poprowadził Zbyszek 
„Piasek” Piasecki.

W niedzielę swój program 
kabaretowy przedstawił Marcin 
Daniec. Potem można się było 
bawić w tanecznych rytmach 
podczas koncertów CamaSutry, 
formacji A� er Party oraz Power 
Play. Ostatni z zespołów zgroma-
dził rekordową publiczność. Poza 
tym w niedzielę na placu Ko-
ściuszki wszyscy sochaczewianie 
mogli spróbować okolicznościo-
wego mazurka upieczonego spe-
cjalnie z okazji święta miasta.

Dniom Sochaczewa towa-
rzyszyły również wydarzenia 
sportowe, rajd zabytkowej mo-
toryzacji. Na terenie MOSiR roz-
stawiono karuzele, trampoliny, 
kolejki i dmuchańce. Swoje mia-
steczko zorganizowali także so-
chaczewscy harcerze. Na wiel-
kiej scenie odbywały się występy 
dzieci i młodzieży z  z sochaczew-
skich szkół i przedszkoli. Stacja 
Muzeum zorganizowała bezpłat-
ne przejazdy kolejką wąskotoro-
wą. Za darmo można było rów-
nież zwiedzać ekspozycję w 
Muzeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą. 

Święto miasta w obiektywie
Rock, reggae i dance królowały na scenie podczas tegorocznych Dni Sochaczewa. Święto miasta to nie tylko 
wydarzenia muzyczne ale cały szereg atrakcji, które czekały w ten wyjątkowy weekend na mieszkańców. Coś dla 
siebie znaleźć mogli miłośnicy lokalnej sztuki, dobrego stand-up comedy, a także rekreacji świerzym powietrzu. 
Dla naszych czytelników przygotowaliśmy podsumownie tego wyjątkowego weekendu.
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Ukraińcy przyjechali do So-
chaczewa już w czwartek 8 
czerwca. Cykl spotkań po-
święconych działaniu pol-
skiej samorządności rozpo-
częli od wizyty w naszym 
centrum pomocy społecznej. 
Wraz z wiceburmistrzami 
Markiem Fergińskim i Da-
riuszem Dobrowolskim od-
wiedzili Dzienny Dom Po-
mocy Społecznej opiekujący 
się seniorami. Podopiecz-
ni powitali gości z Ukra-
iny doskonale znaną naszym 
wschodnim sąsiadom pie-
śnią „Hej, sokoły”. Dyrek-
tor DDPS przybliżyła zada-
nia placówki opiekującej się 
130 osobami starszymi i sa-
motnymi, opowiadała jak 
wygląda dzień pensjonariu-
sza, z jakich zajęć na co dzień 
korzysta. Następnie samo-
rządowcy zapoznali się z za-
kresem działania Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Z DDPS grupa przeszła 
na teren oczyszczalni ście-
ków. Wiceburmistrz Dariusz 
Dobrowolski wyjaśniał, jaką 
drogę przebywa zanieczysz-
czona woda, która trafi a do 
ZWiK, zanim wolna od za-
nieczyszczeń wróci do Utra-
ty. Szczegółowo opisał także 

zasady i zakres działania ca-
łego Zakładu Wodociągów i 
Kanalizacji.

Pierwszy dzień wizy-
ty w Sochaczewie delega-
cja zakończyła dwugodzin-
nym spotkaniem z Piotrem 
Osieckim w sali konferen-
cyjnej ratusza. Na przy-
kładzie Sochaczewa i po-
bliskich gmin burmistrz 

omówił podstawy działa-
nia polskiego samorządu, 
podział kompetencji róż-
nych organów, zakres od-
powiedzialności miast, 
powiatów, wojewodów i 
władz centralnych. W trak-
cie dyskusji padło wiele py-
tań m.in. o jednomandato-
we okręgi wyborcze, kto 
nadzoruje szpital, kto dzie-

li pieniądze unijne, o źró-
dła dochodów budżetu 
miasta itp.

W kolejnych dniach 
ukraińscy goście odwiedzi-
li dwa sochaczewskie mu-
zea, wzięli udział w święcie 
38. dywizjonu zabezpiecze-
nia OP, uroczystej sesji rady 
miasta, corocznej degustacji 
mazurka na placu Kościusz-
ki, pojechali do Żelazowej 
Woli na koncert laureatów 
Międzynarodowego Festi-
walu Chopinowskiego na 
Mazowszu, organizowa-
nego corocznie przez Pań-
stwową Szkołę Muzyczną. 

Przypomnijmy, że z ukra-
ińskim Gródkiem bliskie re-
lacje łączą nas już od ćwierć 
wieku, co wyraźnie podkre-
ślono w czasie uroczystej se-
sji rady miasta inaugurującej 
Dni Sochaczewa.

Nasi przyjaciele z Ukrainy
Na zaproszenie burmistrza miasta w tegorocznych Dniach Sochaczewa wzięła 
udział ofi cjalna, czteroosobowa delegacja samorządu Gródka. Na jej czele stali 
burmistrz Vasily Pidlisny i wiceburmistrz Sergei Litvinchuk. Gościom towarzyszyła 
kilkunastoosobowa grupa samorządowców z rejonu gródeckiego. 

Pamiątkowe zdjęcie samorządowców z Gródka z burmistrzem Piotrem Osieckim i jego zastępcami

Delegacja zwiedziła m.in. sochaczewską oczyszczalnię

W urzędzie miejskim 9 
czerwca odbyło się od-
słonięcie portretów upa-
miętniających przewod-
niczących Rady Miasta 
Sochaczewa, którzy piasto-
wali to stanowisko po 1989 
roku. 

W uroczystości uczestniczyli: 
Andrzej Olejnik, Edward Sta-
siak, Jolanta Gonta oraz obecny 
przewodniczący rady, Sylwester 
Kaczmarek. Towarzyszyli im 
burmistrz Piotr Osiecki wraz ze 
swoimi zastępcami, Markiem 
Fergińskim i Dariuszem Do-
browolskim.

Przybyłych powitał Syl-
wester Kaczmarek. Pod-
kreślił, że inicjatywa doce-
nienia przewodniczących 
wyszła od burmistrza Pio-
tra Osieckiego. Grono było 
przy tym zgodne, że stwo-
rzenie galerii znakomicie 
uzupełnia już istniejącą na 
sąsiedniej ścianie, upamięt-
niającą dotychczasowych 
burmistrzów miasta. Piotr 
Osiecki zdradził przy tym, 
że trwają prace nad stwo-
rzeniem kolejnej, w której 
znajdą się portrety Honoro-
wych Obywateli Sochacze-
wa. (seb)

Przewodniczący na portretach

W niedzielę 11 czerwca w 
ramach imprez towarzy-
szących obchodom Dni So-
chaczewa odbył się VIII Zlot 
Zabytkowej Motoryzacji. 
Wzięło w nim udział ponad 
pół setki zadbanych, pięk-
nie prezentujących się, wie-
kowych pojazdów z duszą.

Była to niesamowita oka-
zja, żeby obejrzeć dawne, 
nieprodukowane już mode-
le aut. Pierwsze pojazdy za-
częły pojawiać się na placu 
Kościuszki w okolicach go-
dziny 9.00. Zebranych witał 
wiceburmistrz Dariusz Do-
browolski, który, jak zdra-

dził, sam jest miłośnikiem 
zabytkowej motoryzacji.

Każdy z posiadaczy za-
bytkowego cacka, zapyta-
ny, opowiadał o swoim po-
jeździe z dumą, prezentował 
stan silnika, przybliżał hi-
storię modelu. Zaprezento-
wane egzemplarze przycią-
gnęły tłumy zwiedzających.

Tradycyjnie już, druga 
część zlotu przeniosła się na 
obszerny parking starostwa 
powiatowego, gdzie odbył 
się konkurs sprawności kie-
rowców. Była to też okazja 
do zaprezentowania świet-
nego stanu technicznego za-
bytkowych pojazdów.

Zabytkowe auta już po raz ósmy

Tradycyjnie już cukiernia 
„Lukrecja” przygotowała 
swój lokalny specjał „Ma-
zurek Chopina” w wersji 
XXXL. Każdy, kto w nie-
dzielę o godzinie 14.00 
odwiedził plac Kościusz-
ki, mógł skosztować tego 
przysmaku.

„Mazurkiem Chopina” czę-
stowali na placu Kościuszki 
przedstawiciele władz miasta 
i powiatu, oraz goście z za-
przyjaźnionych miast: angiel-
skiego Melton oraz ukraiń-
skiego Gródka Podolskiego. 
Chętnych na skosztowanie 
słodkiego specjału nie bra-
kowało, a mimo to burmistrz 
Piotr Osiecki apelował o kro-
jenie jak największych kawał-
ków dla mieszkańców.

Do przygotowania te-
gorocznego wypieku wy-
korzystano około 500 jaj. 
Chałwowy podkład świet-
nie komponował się z cze-
koladą, wiórkami kokoso-
wymi i marmoladą. Całość 
warzyła, bagatela, 250 kilo-
gramów. Opinia kosztują-
cych specjału mieszkańców 
była jednoznaczna: „Jeszcze 
smaczniejszy niż w zeszłym 
roku.” 

Cukiernicy włożyli dużo 
pracy w udekorowanie te-
gorocznego mazurka. Wid-
niały na nim, namalowa-
ne płynną czekoladą, ruiny 
zamku książąt mazowiec-
kich wraz ze wzgórzem. Gra-
fi ka nawiązywała do 640. 
rocznicy uchwalenie statu-
tów w Sochaczewie. (seb)

Mazurek XXXL
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W Sochaczewskim Centrum 
Kultury w Boryszewie odbył 
się przegląd piosenki profi lak-
tycznej pod nazwą „Narkoty-
ki? Dopalacze? To nie dla mnie, 
to ściemniacze!”. Organizato-
rami wydarzenia były Komen-
da Powiatowa Policji w Socha-
czewie oraz Gmina Brochów.

Konkurs taneczno-wokalny zor-
ganizowany został w ramach 
akcji „Zanim się wkręcisz”. 7 
czerwca na scenie domu kultu-
ry zaprezentowali się uczniowie, 
którzy wzięli wcześniej udział w 
warsztatach na temat niebezpie-
czeństwa, jakie niesie ze sobą za-
żywanie dopalaczy i narkotyków. 

Celem imprezy było pogłębianie 
świadomości młodzieży na te-
mat zagrożeń związanych z kon-
taktem ze środkami psychoak-
tywnymi oraz popularyzowanie 
zdrowego stylu życia.

Występy oceniali: wójt 
gminy Brochów Piotr Szymań-

ski, instruktor zajęć wokalnych 
w SCK Wojciech Smyk, st. sierż. 
Rafał Wróbel, terapeuta uza-
leżnień przy Gminnej Komi-
sji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Brochowie 
Daniel Wróblewski, oraz Ta-
mara Kowalska z Zespołu Eko-

nomiczno-Administracyjnego 
Szkół w gminie Brochów.

Pierwsze miejsce zajęli ucznio-
wie klasy V Szkoły Podstawowej w 
Brochowie z piosenką „Przebu-
dzenie”. Drugie miejsce należa-
ło do uczennic klasy VI SP w Bro-
chowie, natomiast trzecie zdobyły 
uczennice z klas V i VI z SP w Śla-
dowie. Nagroda specjalna trafi ła 
do klasy IA z Gimnazjum w Laso-
cinie. Podczas konkursu wystąpi-
ła grupa taneczna ze szkoły tańca 
Carbo Dance w Sochaczewie oraz 
formacja Smile Crew z SCK. Swoje 
umiejętności wokalne zaprezento-
wały także Magdalena Słomczyń-
ska i Małgorzata Jagła, podopiecz-
ne Wojciecha Smyka.

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Przygotowanie i przecho-
wywanie w widocznym 
miejscu podstawowych in-
formacji medycznych urato-
wało życie niejednej osobie. 
Zestaw zawiera plastikową 
kopertę, kartę informacyjną 
do wypełnienia oraz naklej-
kę na lodówkę. „Koperta ży-
cia” powinna znajdować się 
bowiem w lodówce - najle-
piej na jej drzwiach. Ułatwi 
to zespołowi ratowniczemu 
odszukanie informacji. Naj-
ważniejszym elementem ze-
stawu jest dokładnie wy-
pełniona ankieta dotycząca 
stanu zdrowia. Posiadacz 
koperty powinien wpisać 
do niej wszystkie choro-
by, alergie, przyjmowane 
leki  i inne informacje ma-
jące wpływ na jego leczenie 
oraz telefony kontaktowe do 
osób najbliższych. 

Inicjatorem wprowadze-
nia kopert do Sochaczewa 
jest radny Edward Stasiak. 
Jak nam powiedział, przed-
sięwzięcie to sprawdziło się 
już w wielu miastach, np. 
Gdańsku czy Tczewie. 

- Duplikat koper-
ty można nosić przy sobie. 
Znacznie ułatwia to pra-

cę służbom medycznym. 
W sytuacjach kryzysowych 
istnieje ryzyko, że, nawet 
jeżeli obecne są najbliższe 
osoby, to mogą one stra-
cić głowę, zapomnieć o ja-
kimś istotnym fakcie. Mając 
w jednym miejscu wszyst-
kie kluczowe informacje o 
pacjencie można od razu 
przystąpić do akcji ratunko-
wej – powiedział nam rad-
ny Edward Stasiak. - Wy-
pełnienie karty, włożenie jej 
do koperty, umieszczenie w 
lodówce, a następnie nakle-
jenie na jej drzwiach naklej-
ki z napisem „Koperta Ży-

cia” nie zajmuje wiele czasu, 
a może uratować nam zdro-
wie, a nawet życie. Sam je-
stem seniorem i wiem z ja-
kimi przypadłościami 
borykają się ludzie z moje-
go pokolenia. Musimy być 
przezorni - dodaje radny. 

Po darmowe zestawy 
należy się zgłosić do Urzę-
du Miejskiego, do pokoju 
425 (III piętro). Wystarczy 
dla wszystkich, gdyż ratusz 
zamówił aż tysiąc pakietów. 
Naczelnik Wydziału Poli-
tyki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia Joanna Kamińska 
podkreśla, że zainteresowa-

ny nie musi fatygować się do 
ratusza osobiście.

- Może to za niego zro-
bić ktoś z rodziny, znajomy 
czy sąsiad. Jedynym warun-
kiem, jaki musi spełnić oso-
ba odbierająca kopertę, jest 
posiadanie danych seniora: 
imienia, nazwiska, nume-
ru pesel oraz adresu. Koper-
ta oczywiście jest bezpłatna 
- mówi.

Wdrożenie tego pro-
gramu w naszym mieście 
wpisuje się w działania do-
tyczące Miejskiego Progra-
mu Profi laktyki i Promocji 
Zdrowia na lata 2016-2020.

W weekend 2-4 czerwca na pla-
cu Kościuszki prowadzone były 
bezpłatne badania USG. W ra-
mach ogólnopolskiego program 
profi laktycznego „Nie nowotwo-
rom u dzieci” lekarze radiolodzy 
z Fundacji Ronalda Mc’Donalda 
przyjęli ponad 200 małych pa-
cjentów z Sochaczewa. 

Listę chętnych jak co roku spo-
rządzał telefonicznie Wydział 
Polityki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia UM. Wystarczyło kil-
ka godzin, by wszystkie wolne 
miejsca zostały zarezerwowa-
ne. Zainteresowani byli bada-
ni przez doświadczonych leka-
rzy, Grzegorza Jędrzejewskiego 
i Magdalenę Kunach, w mobil-
nej stacji medycznej, składają-
cej się z poczekalni – rejestracji 
oraz dwóch gabinetów lekar-
skich wyposażonych w nowo-
czesny sprzęt ultrasonogra-
fi czny. Koszty akcji pokrył w 
całości urząd miejski z fundu-
szy przeznaczonych na profi -
laktykę prozdrowotną.

Badania miały na celu do-
kładną ocenę stanu narzą-
dów wewnętrznych, czyli jamy 
brzusznej, szyi i jąder u chłop-
ców oraz wykrycie ewentu-
alnych odstępstw od normy. 
Skierowane były do małych pa-

cjentów z grupy wiekowej od 
9 miesięcy do 6 lat. Przez trzy 
dni lekarze przebadali w sumie 
230 osób (102 dziewczynki i 128 
chłopców), wykonując blisko 
600 prześwietleń USG.

U małych pacjentów wy-
kryto 85 przypadków zmian i 
odstępstw od normy, co oczy-
wiście nie musi oznaczać choro-
by, ale jest sygnałem, by baczniej 
przyjrzeć się zdrowiu dziecka. 
Występującymi u dzieci od-
stępstwami były np. powięk-
szone węzły chłonne , zmiany 
ogniskowe tarczycy, powięk-
szenie śledziony, czy przypadki 
tzw. jądra wędrującego u chłop-
ców. W związku z tym lekarze 
udzielili 61 porad, 47 pacjentom 
zlecono przeprowadzenie kon-
sultacji specjalistycznych, a dal-
szą diagnostykę zaproponowa-
no 52 rodzicom. 

Wizyta specjalnego am-
bulansu Fundacji Ronalda 
Mc’Donalda odbyła się w na-
szym mieście już po raz siód-
my. Wydział Polityki Społecz-
nej i Ochrony Zdrowia UM już 
uzgadnia termin badań w 2018 
roku, bowiem odpowiednia i 
wczesna profi laktyka pozwala 
na sprawniejsze leczenie ewen-
tualnych schorzeń nowotworo-
wych u dzieci. (mf)

Miejskie Przedszkole nr 6 co 
roku organizuje „Piknik Ro-
dzinny”. Tym razem piknik 
pod hasłem „Damy i rycerze” 
miał szczególny, charytatyw-
ny charakter, zbierano bo-
wiem pieniądze na pomoc dla 
walczącego z chorobą nowo-
tworową Wiktora Salamona.

Nawet zła pogoda, czyli popołu-
dniowa nawałnica z 6 czerwca, nie 
przeszkodziła zgromadzonym w 
wesołej zabawie. Goście przeszli 
do budynku przedszkola, gdzie 
mogli obejrzeć walkę na mie-
cze między rycerzami, podziwiać 
stroje towarzyszących im dam, a 
także wysłuchać ciekawych hi-
storii. Zwolennicy tańca i ruchu 
przy muzyce mieli do dyspozycji 
salę, w której Wujcio Wariatuńcio 
- czyli Piotr Milczarek propono-
wał rozliczne atrakcje. Ci, którzy 
zgłodnieli, mogli zaspokoić apetyt 
kupując pyszne ciasta, grillowane 
kiełbaski i napoje. Na dzieci czekał 
w każdej grupie słodki poczęstu-
nek i owoce. 

Zarówno dzieci jak i rodzi-
ce mogli uczestniczyć w licytacji 

i loterii fantowej, w trakcie której 
wygrać można było przeróżne 
upominki podarowane przez 
sponsorów: fi rmę Wedel i Ba-
koma. Udało się zebrać 7.167 zł. 
Suma w całości zostanie prze-
kazana na leczenie Wiktora. 

W imieniu organizatorów 
dziękujemy wszystkim, którzy 
zaangażowali się w to przedsię-
wzięcie. Jednocześnie informu-
jemy, że chłopiec jest podopiecz-
nym fundacji „Nasze Dzieci”. 
Jego leczenie nadal można wes-
przeć, przekazując pieniądze na 
konto: 76 1240 1109 1111 0010 

1163 7630 (tytuł przelewu – 
Wiktor Salamon). 

230 zbadanych dzieci

Zbiórka dla Wiktora

Młodzi przeciw dopalaczom

Tysiąc Kopert Życia
Od poniedziałku 12 czerwca w naszym mieście ruszyła akcja „Koperta Życia”. 
Ma ona na celu zapewnienie osobom starszym, mieszkającym samotnie, 
niesamodzielnym, niepełnosprawnym bądź przewlekle chorym bezpieczeństwa 
w sytuacji zagrożenia życia. Na zainteresowanych czekają bezpłatne pakiety. 
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• Strefa I: 11 Listopada, 18 Stycznia, Asnyka, Bohaterów 
Chodakowa, Bolesława Krzywoustego, Chrobrego, Brochowska, 
Brukowa, Chodakowska, Chopina, Działkowa, Graniczna, Gło-
gowa, Harcerska, Hubala, Jagiellońska, Jana Kazimierza, Jasna, 
Jedwabnicza, Kampinoska, Kilińskiego, Kolejowa, Korczaka, 
Królewska, Krótka, Krzywa, Księżycowa, Kuźmińskiego, Leśna, 
Małachowskiego, Młynarska, Mostowa, Matejki, Nałkowskiej, 
Niepodległości, Orzeszkowej, Ostrzeszewska, Piękna, Pocztowa, 
Podchorążych, Podgórna, Poniatowskiego, Popiela, Powstańców 
Warszawy, Profi lowa, Rejtana, Sadowa, Sikorskiego, Smolna, 
Szyszkowa, Warzywna, Waryńskiego, Wczasowa, Wiejska, Wio-
senna, Wodociągowa, Wspólna, Wyspiańskiego, Wyszogrodzka, 
Zalewowa, Zwierzyniecka, Żniwna
WOREK ŻÓŁTY (plastikowe butelki, metalowe puszki, 
gazety itp.): 10.07, 7.08, 11.09, 9.10, 13.11, 11.12
SZKŁO: 24.07, 21.08, 25.09, 23.10, 27.11, 18.12
ZIELONE (liście, trawa):  17.07, 1.08, 28.08, 18.09, 16.10, 20.11
POPIÓŁ: 3.07, 14.08, 4.09, 2.10, 6.11, 4.12
GABARYTY: 7.10

• Strefa II: Al. 600-lecia, 1 Maja,  17 Stycznia,  Batorego, Bolesława 
Śmiałego, Botaniczna,  Buczka, Cieplna, Długa, Energetyczna, Farna, 
Głowackiego, Grabskiego, Jana Brzechwy, Jaracza, Jasińskiego, 
Juliana Tuwima, Kazimierza Wielkiego, Kochanowskiego, Konopnickiej, 
Krakowska, Kraszewskiego, Królowej Jadwigi, ks. Janusza, Księdza. 
J. Popiełuszki, Księdza Jana Twardowskiego, Kordona-Janickiego, 
Kubusia Puchatka, Kwiatowa, Kwiatów Polnych,  Langiewicza, Lechic-
ka, Lema, Licealna, Łąkowa, Łokietka, Makowa, Michalaka, Mieszka 

I, Migdałowa, Muszkieterów, Narutowicza, Niemcewicza, Nowa, 
Nowowiejska, Okrężna, Olimpijska, Osiedle Kolejowe, Partyzantów, 
Piastowska, Piaszczysta, Pileckiego, Piłsudskiego, Polna, Poprzeczna, 
Przylasek, Reymonta, Różana, Samodzielna, Sienkiewicza, Skłodow-
skiej, Słowiańska, Sobolewskiego, Sportowa, Staffa, Staszica, Szarych 
Szeregów, Świerkowa, Targowa, Termiczna, Toruńska, Towarowa, Tro-
janowska, Wąska, Willowa, Wita Stwosza, Wypalenisko, Wyszyńskie-
go, Zaciszna, Załamana, Zielona Dolina, Złota, Zwycięstwa, Zygmunta 
Starego, Żeromskiego, Żołnierska, Żwirowa, Żyrardowska, Żytnia
WOREK ŻÓŁTY (plastikowe butelki, metalowe puszki, 
gazety itp.): 11.07, 8.08, 12.09, 10.10, 14.11, 12.12
SZKŁO: 25.07, 22.08, 26.09, 24.10, 28.11, 19.12
ZIELONE (liście, trawa): 18.07, 2.08, 29.08, 19.09, 17.10, 21.11
POPIÓŁ: 4.07, 16.08, 5.09, 3.10, 7.11, 5.12
GABARYTY:  14.10

• Strefa III: Bajeczna, Bartnicza, Batalionów Chłopskich, 
Bławatkowa, Bolechowskich, Św. Brata Alberta, Brzozowa, 
Bukowa, Chabrowa, Chełmońskiego, Chłodna, Chłopickiego, 
Chodkiewicza, Cmentarna, Czarnieckiego, Dewajtis, Dąbrowskie-
go, Dębowa, Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, Hugo-Badera, 
Iwaszkiewicza, Jaworowa, Jesionowa, Karwowska, Kasprowicza, 
Kątowa, Konwaliowa, Koralowa, Lazurowa, Lubiejewska, Łowicka, 
Malinowa, Mała, Modrzewiowa, Moniuszki, Nadrzeczna, Perłowa, 
Planowa, Płocka, Podzamcze, Połaniecka, Porzeczkowa, Pro-
mienna, Prosta, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, Radosna, 
Rolnicza, Rozlazłowska, Równoległa, Rumiankowa, Rybna, 
Rycerska, Sierpniowa, Słowackiego, Spacerowa, Spokojna, 

Srebrna, Tęczowa, Traugutta, Warszawska, Wesoła, Wodna, 
Wróblewskiego, Zamkowa, Zagłoby, Zapolskiej, Zieleńcza, Zielo-
na, Ziemowita, Żeglarska
WOREK ŻÓŁTY (plastikowe butelki, metalowe puszki, 
gazety itp.): 12.07, 9.08, 13.09, 11.10, 15.11, 13.12
SZKŁO: 26.07, 23.08, 27.09, 25.10, 29.11, 20.12
ZIELONE (liście, trawa): 19.07, 3.08, 30.08, 20.09, 18.10, 22.11
POPIÓŁ: 5.07, 19.08, 6.09, 4.10, 8.11, 6.12
GABARYTY: 21.10

• Strefa IV: 15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii Krajowej, 
Bema, Bojowników, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Bory-
szewska, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, Fabryczna, Głucha, Górna, 
Gwardyjska, Inżynierska, Kawalerzystów, Klonowa, Kopernika, 
Kościńskiego, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, Litewska, Lotników, 
Łuszczewskich, Maczka, Mazowiecka, Miła, Mireckiego, Nadbrzeż-
na, Okrzei, Olchowa, Otwarta, Pietrzaka, Pionierów, Południowa, 
Północna, Przyszła, Reja, Robotnicza, Roweckiego, Skotnickiego, 
Sobieskiego, Sosnowa, Spartańska, Spółdzielcza, Sucharskiego, 
Szajnowicza, Szkolna, Środkowa, Tartaczna, Torowa, Wierzbowa, 
Wiśniowa, Wojska Polskiego, Wołodyjowskiego, Wschodnia, Wyzwo-
lenia, Zamiejska, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy Czarnego.
WOREK ŻÓŁTY (plastikowe butelki, metalowe puszki, 
gazety itp.): 13.07, 10.08, 14.09, 12.10, 16.11, 14.12
SZKŁO: 27.07, 24.08, 28.09, 26.10, 30.11, 23.12
ZIELONE (liście, trawa): 20.07, 4.08, 31.08, 21.09, 19.10, 23.11
POPIÓŁ: 6.07, 19.08, 7.09, 5.10, 9.11, 7.12
GABARYTY:  28.10

Rejon A

10.07, 24.07, 7.08, 21.08, 4.09, 18.09, 2.10, 16.10, 30.10, 13.11, 
27.11, 11.12, 22.12 ulice: Bohaterów Chodakowa, Brochowska, 
Chodakowska, Chopina, Hubala, Jasna, Jedwabnicza, Kilińskie-
go, Kolejowa, Korczaka, Królewska, Krótka, Krzywa, Krzywo-
ustego, Księżycowa, Kuźmińskiego, Leśna, Małachowskiego, 
Matejki, Niepodległości, Orzeszkowej, Pocztowa, Podchorążych, 
Powstańców Warszawy, Rejtana, Smolna, Szyszkowa, Waryń-
skiego, Warzywna, Wiejska, Wodociągowa, Wspólna, Wyspiań-
skiego, Wyszogrodzka, Zwierzyniecka, Żniwna.

Rejon B

3.07, 17.07, 31.07, 14.08, 28.08, 11.09, 25.09, 9.10, 23.10, 6.11, 
20.11, 4.12, 18.12 ulice: 11 Listopada, Asnyka, Buczka, Brzechwy, 
Chrobrego, Cieplna, Długa, Działkowa, Energetyczna, Głogowa, 
Graniczna, Jagiellońska, Jana Kazimierza, Jaracza, Kampinoska, 
Kochanowskiego, Konopnickiej, Kraszewskiego, Kubusia Puchatka, 
Kwiatowa, Kwiatów Polnych, Langiewicza, Lechicka, Lema, Łąkowa, 
Łokietka, Migdałowa, Młynarska, Muszkieterów, Nałkowskiej, Nowa, 
Okrężna, Ostrzeszewska, Partyzantów, Piaszczysta, Podgórna, 
Poniatowskiego, Polna, Popiela, Popiełuszki, Profi lowa, Przylasek, 
Sadowa, Słowiańska, Sobolewskiego, Staffa, Stwosza, Świerkowa, 
Sochaczewskiego, Targowa, Termiczna, Trojanowska, Tuwima, Twar-
dowskiego, Wczasowa, Wypalenisko, Zaciszna, Zalewowa, Zielona 
Dolina, Zwycięstwa, Żwirowa.

Rejon C

14.07, 28.07, 11.08, 25.08, 8.09, 22.09, 6.10, 20.10, 3.11, 17.11, 
1.12, 15.12, 29.12 ulice: 18 Stycznia, Bajeczna, Bartnicza, Ba-

talionów Chłopskich, Bławatkowa, Bolechowskich, Brukowa, 
Brzozowa, Bukowa, Chabrowa, Chełmońskiego, Chłodna, 
Dewajtis, Dębowa, Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, Har-
cerska, Hugo-Badera, Jaworowa, Jesionowa, Karwowska, 
Konwaliowa, Koralowa, Lazurowa, Malinowa, Mała, Modrze-
wiowa, Mostowa, Nadrzeczna, Perłowa, Piękna, Połaniecka, 
Porzeczkowa, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, Radosna,  
Równoległa, Rumiankowa, Rybna, Rycerska, Sikorskiego, 
Spacerowa, Spokojna, Srebrna, Św. Brata Alberta, Tęczowa, 
Wiosenna, Wodna, Zagłoby, Zamkowa, Zieleńcza.

Rejon D

5.07, 19.07, 2.08, 17.08, 30.08, 13.09, 27.09, 11.10, 25.10, 8.11, 
22.11, 6.12, 20.12 ulice: 17 Stycznia, Al. 600-lecia, Batorego, 
Chłopickiego, Chodkiewicza, Czarnieckiego, Farna, Iwaszkiewicza, 
Jasińskiego, Kasprowicza, Kazimierza Wielkiego, Kątowa, Królowej 
Jadwigi, Kusocińskiego, Lubiejewska, Łowicka, Makowa, Mieszka I, 
Narutowicza, Niemcewicza, Nowowiejska, Olimpijska, Piastowska, 
Planowa, Płocka,  Prosta, Poprzeczna, Promienna, Rolnicza, Rozla-
złowska, Samodzielna, Staszica, Śmiałego, Toruńska, Warszawska, 
Wesoła, Wyszyńskiego, Zapolskiej, Zielona, Złota, Zygmunta Stare-
go, Żeromskiego, Żeglarska,  Żołnierska, Żytnia.

Rejon E

12.07, 26.07, 9.08, 23.08, 6.09, 20.09, 4.10, 18.10, 2.11, 15.11, 29.11, 
13.12, 28.12 ulice: 1 Maja, Bojowników, Botaniczna, Dąbrowskiego, 
Fabryczna, Głowackiego, Grabskiego, Gwardyjska, Klonowa, Ko-
pernika, Kordona-Janickiego, Krakowska, Ks. Janusza, Ks. Ziemo-
wita, Licealna, Lotników, Łuszczewskich, Mazowiecka, Michalaka,  
Osiedle Kolejowe, Pietrzaka, Pileckiego, Piłsudskiego, Południowa,  
Przyszła, Północna, Reja, Reymonta, Robotnicza, Różana, Sienkie-
wicza, Sierpniowa, Skłodowskiej-Curie, Słowackiego, Spartańska, 
Sportowa, Spółdzielcza, Szarych Szeregów, Środkowa, Torowa, 
Towarowa, Wąska, Willowa, Wiśniowa, Wojska Polskiego, Woło-
dyjowskiego, Wróblewskiego, Wschodnia, Wyzwolenia, Załamana, 
Zamiejska,  Żyrardowska. 
Rejon F

7.07, 21.07, 4.08, 18.08, 1.09, 15.09, 29.09, 13.10, 27.10, 10.11, 
24.11, 8.12, 21.12 ulice: 15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii 
Krajowej, Bema, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Bory-
szewska, Cmentarna, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, Głu-
cha, Górna, Inżynierska, Jana III Sobieskiego, Kawalerzystów, 
Kościńskiego, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, Litewska, 
Maczka, Miła, Mireckiego, Moniuszki, Nadbrzeżna, Okrzei, 
Olchowa, Otwarta, Pionierów, Podzamcze, Roweckiego, 
Skotnickiego, Sosnowa, Sucharskiego, Szajnowicza, Szkolna, 
Tartaczna, Traugutta, Wierzbowa, Zamknięta, Zamoyskiego, 
Zawiszy.

Harmonogram odbioru odpadów z domów 
jednorodzinnych z terenu Sochaczewa 

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE)

ODPADY SEGREGOWANE, ZIELONE, SZKŁO, POPIÓŁ I GABARYTY

Publikujemy harmonogram odbioru odpadów komunalnych z domów prywatnych, kamienic, wspólnot i bloków spółdzielczych. 
Wykaz odbioru odpadów można znaleźć również na stronach internetowych 

„Ziemi Sochaczewskiej” i na portalu www.sochaczew.pl, w zakładce „Śmieci po nowemu”. 

od lipca do grudnia 2017 roku

Wszelkich informacji na temat gospodarki odpadami komunalnymi, terminów, harmonogramów udziela Referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskiego w Sochaczewie pok. 43,
tel. 46 862-22-35 wew. 410, 411, 412.

Wszystko o sochaczewskiej gospodarce odpadami na www.sochaczew.pl w zakładce „Śmieci po nowemu”

UWAGA!
Uprzejmie prosimy o wystawianie pojemników, worków z odpadami segregowanymi oraz gabarytów przed posesję do godz. 6.30. Niewystawienie odpadów w wyznaczonym czasie skutkować będzie ich odebraniem w kolejnym wyznaczonym w harmonogramie terminie. 
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Harmonogram odbioru odpadów z budynków 
wielorodzinnych z terenu Sochaczewa 

od lipca do grudnia 2017 roku

Ten typ odpadów ze wszystkich wspólnot i budynków spółdzielczych zabierany będzie raz w tygodniu.

Odpady będą zabierane dwa razy w tygodniu. Dotyczy to 
bloków przy ulicach: al. 600-lecia, Konstytucji 3 Maja, Sena-
torskiej, Żeromskiego, Pokoju, Zawadzkiego, Narutowicza, 
Długiej, Staszica, 1 Maja, Reymonta, Słowackiego, Ziemowita, 

Piłsudskiego, Sawickiej, Warszawskiej, Fabrycznej, Broniew-
skiego, Mickiewicza, Dywizjonu 303, Żwirki i Wigury, Lotników, 
Gawłowskiej, Licealnej, 15 Sierpnia, Chopina, Grunwaldzkiej, 
Ogrodowej, Topolowej, Parkowej, Chodakowskiej, Młynarskiej, 

Trojanowskiej, Kochanowskiego, Targowej, Korczaka, Osiedle 
Kolejowe. 
Odpady z pozostałych wspólnot będą zabierane raz w 
tygodniu.

ODPADY SEGREGOWANE

GABARYTY - odbiór 30.09

ZIELONE (np. trawa i liście) - odbiór 20.07, 4.08, 31.08, 21.09, 18.10, 22.11 

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE)

Zarządcy Wspólnot Mieszkaniowych i Spółdzielni Mieszkaniowych proszeni są o zgłaszanie - do 28 września, do Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskiego - lokalizacji, 
w których zostaną wystawione odpady. Referat prosi o kontakt także w sytuacji, gdyby wystawionych odpadów nie zabrano 30 września. 

Zarządcy Wspólnot Mieszkaniowych i Spółdzielni Mieszkaniowych proszeni są o zgłaszanie do Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi UM - najpóźniej na dwa dni przed każdą planowaną 
zbiórką - lokalizacji, w których zostaną wystawione odpady.

Stawki za wywóz śmieci w So-
chaczewie nie zmieniają się. 
Za segregowane, tak jak do tej 
pory płacimy 12,80 zł od osoby 
miesięcznie, a za niesegrego-
wane 22.00 zł. 

Opłaty wnosimy bez wezwa-
nia co dwa miesiące. Opłatę 
wnosimy w kasie UM (parter) 
lub przelewamy na przypisany 
nam indywidualny numer kon-
ta bankowego.
Terminy wnoszenia opłat:

 za maj i czerwiec 2017 
- do 16 czerwca, 

 za lipiec i sierpień 
2017 - do 16 sierpnia,

 za wrzesień i paź-
dziernik 2017  - do 16 paź-
dziernika,

 za listopad i grudzień 
2017 - do 15 grudnia,

Posiadacze dwóch kart: So-
chaczewskiej Karty Seniora 75+ 
oraz Sochaczewskiej Karty Ro-
dziny mają prawo do 50 proc. 
zniżki w opłacie, jeśli tylko se-
gregują odpady. Muszą tylko 
pamiętać, że zniżka będzie na-
liczona wtedy, gdy za śmieci 
płacą w terminie. Jeden dzień 
spóźnienia powoduje, że po-
siadacze karty tracą prawo do 
ulgi, warto zatem przelew wy-
konać z odpowiednim wyprze-
dzeniem, by był na koncie UM 
we wskazanych powyżej termi-
nach wnoszenia opłat.

Niewykorzystane lekar-
stwa uważane są za odpad nie-

bezpieczny, dlatego nawet nie-
winnie wyglądającej witaminy 
C, syropu na kaszel czy wapna 
nie wolno wyrzucać do zwykłe-
go kosza. Farmaceutyki to che-
mia, umieszczone na wysypi-
sku mogą przeniknąć do gleby 
i wody, stanowić realne zagro-
żenia dla życia lub zdrowia lu-
dzi. Leki muszą trafi ć do pojem-
ników ustawionych w aptekach, 
skąd zabierze je wyspecjalizowa-
na fi rma i podda odpowiednie-
mu procesowi utylizacji.  Apte-
ka musi je przyjąć bezpłatnie, nie 
może żądać nawet symbolicz-
nego wynagrodzenia za odbiór 
przeterminowanych lekarstw. 
Wykaz takich punktów znajdu-
je się na www.sochaczew.pl w za-
kładce „Śmieci po nowemu”.

Odpadem niebezpiecznym 
są także wszelkiego rodzaju ba-
terie i małe akumulatorki mon-
towane w aparatach fotografi cz-
nych, kamerach, zabawkach. 
Muszą być one poddane utyli-
zacji, a procesem tym zajmują się 
wyspecjalizowane przedsiębior-
stwa. Zużytą baterię czy akumu-
latorek wystarczy wziąć w kie-
szeń, do torebki i przechodząc 
np. koło Urzędu Miasta, staro-
stwa, albo jednego z domów kul-
tury bezpiecznie się ich pozbyć. 
Kolorowe, wyraźnie oznaczone 
pojemniki na baterie znajdują się 
w osiemnastu punktach na tere-
nie miasta. Ich wykaz znajduje 
się na www.sochaczew.pl w za-
kładce „Śmieci po nowemu”.

W kilku słowach…

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Od lat wiosną Wojewódz-
ki Fundusz Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie dzieli pienią-
dze przeznaczone na usu-
wanie z dachów budynków 
mieszkalnych i gospodar-
czych, zabranie, przetrans-
portowanie i bezpieczne dla 
środowiska unieszkodliwie-
nie wyrobów zawierających 
azbest. Na dotację mają 
szansę tylko te samorządy, 
które stworzą listę osób za-
interesowanych pozbyciem 
się eternitu, a ratusz zade-
klaruje piętnastoprocento-
wy wkład własny. W stycz-
niu nasz samorząd przesłał 
do  WFOŚiGW listę ponad 
40 posesji, gdzie albo już 
zdjęto eternit i zafoliowany 
czeka na odbiór, lub trzeba 
dopiero wejść na dach i go 
zdemontować.

- Płyty eternitowe zdej-
mowane będą z 21 budyn-
ków znajdujących się na 17 
posesjach m.in. przy ul. Ba-

talionów Chłopskich, Bo-
ryszewskiej, Buczka, Gra-
nicznej, Polnej, Topolowej 
i Wyszogrodzkiej. Do pro-
gramu przystąpiło też kilku 
działkowców z Rodzinnych 
Ogrodów Działkowych 
znajdujących się przy uli-
cach Topolowej, Fabrycz-
nej i Działkowej.  Do zdję-
cia z dachów będą łącznie 
32 tony odpadów – mówi 

Agnieszka Tomaszewska 
naczelnik Wydziału Ochro-
ny Środowiska i Gospodar-
ki Odpadami Komunalny-
mi w UM

Część mieszkańców 
już zdjęła eternit z dachów, 
zmagazynowała na podwór-
kach i od tej grupy fi rma 
Tonsmeier jedynie zabie-
rze odpady. Specjalistyczne 
ekipy pojawią się na 27 po-

sesjach skąd zabiorą 57 ton 
eternitu. Łącznie cała akcja 
będzie kosztował 31,4 tys. 
zł. Na jej przeprowadzenie 
fi rma ma czas do 30 listo-
pada.

Z roku na rok eternit 
znika z naszych domów, 
garaży i ogródków dział-
kowych. Trzy lata temu, 
przy wsparciu Narodowe-
go i Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowi-
ska, do utylizacji trafi ło 118 
ton płyt, w 2015 roku były 
to niemal 64 tony, a w 2016 
roku 65,8 tony. Od lat Fun-
dusz Ochrony Środowiska 
pokrywa 85 procent kosz-
tów akcji, a jedynie 15 pro-
cent musi wyłożyć ze swego 
budżetu lokalny samorząd. 

Osoby zainteresowane 
udziałem w przyszłorocz-
nej akcji usuwania eternitu, 
proszone są o kontakt z Wy-
działem Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Odpada-
mi Komunalnymi Urzędu 
Miejskiego przy ul. 1 Maja 
16, pok. 42 lub 45A, tel. 46 
862 22 35 wew. 337 lub 397.

90 ton azbestu do utylizacji
W tym roku utylizacją eternitowych płyt, którymi przez lata pokrywano dachy 
domów, garaży i warsztatów, zajmie się fi rma Tonsmeier z Kutna. W ramach akcji 
koordynowanej przez ratusz, w znaczącej części fi nansowanej przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, z terenu miasta 
zabrane i zutylizowane zostanie ok. 89 ton zawierającego azbest eternitu.
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Miasteczko Arte
SCK na Dni Sochaczewa

Nr 13 (42) Pod redakcją Anny Wolińskiej 20 czerwca 2017 rok

List nr 53
To jest pisanie o trzymaniu za rękę
A trzymanie za rękę jest czasami bardzo trudne
Bo zdarza się często że to nie jest lekko
W dłoń wziąć dłoń
I nie myśl że ja o walentynkach i historiach z cyklu
Wiosenny park i oni wtuleni
Jest też inne trzymanie za rękę
Pomarszczone i ze zmęczoną skórą
Skórą przezroczystą na której widać dekady
Piątą siódmą a czasem i dziesiątą
I tam są palce które gładziły cię po głowie
To dłonie które ci robiły na śniadanie mleko
A na obiad dwudaniowy było wszystko
Co kochasz i śni ci się do dzisiaj
Trzymanie takiej ręki to wielka sztuka
Delikatnego przeprowadzania kogoś przez rzekę
Z tego najdoskonalszego ze światów
To sztuka mówienia ciepłem dłoni
Miniuściskami
I gładzeniem mimowolnym
Chwytaniem wspomnień
Żegnaniem kawałka siebie

To jest pisanie o trzymaniu za rękę
A trzymanie za rękę jest czasami bardzo trudne
Jak nic innego na świecie

ki

Miasteczko Arte zorganizowane zostało przez Sochaczewskie Centrum Kultury z okazji Dni Sochaczewa 2017. Dzięku-
jemy wszystkim za pomoc w jego powstaniu – od przedszkoli po instytucje, które nas wsparły i razem z nami stworzyły 
niezapomniany świat sztuki! Wszystkim małym i dużym artystom, którzy zaprezentowali się tego dnia na scenie, gra-
tulujemy wspaniałych występów i dziękujemy za pełną radości wspólną artystyczną zabawę. 

SCK

Są różne 
miasta, miasteczka, mieściny
I każde obchodzi swoje urodziny!

Miasteczko Arte z barwnej tęczy 
dziś się budzi w mieście nad rzeką,
gdzie bój rycerski, honor książęcy
w ruinach mazowieckiego zamku 
wciąż toczy i toczy swój czas. 

Otwórz okno
L’aurore fi ranką poruszy
w miasteczku Arte.

Minął rok,
a harmonia znowu gra, 
obłoki pędzlem malowane płyną 
po ulicach w siną dal.
Wypiękniało nasze Arte,
w piosence, w krokach na trzy 
i czwarte. Gdzie tata i mama
dzieciom swym biją brawo,
częstują gorącą czekoladą.

Miasteczko Arte,
kochane małe Arte.
W porannym słońcu białych mimów
gromada wita pierrota gestem.
Czarodziejski maski blask 
na kościuszkowskim bruku
cieniem białych drzew się zamyka.
A drewniane nogi szczudlarzy
wybijają kamienny rym.

Miasteczko Arte,
moje kochane Arte.
Rozpłynęło się w paradzie.
Roztańczone, rozśpiewane Arte.
Balonów karuzela po wzburzonym 
niebie płynie, perełki na szczęście
w szranki z codziennością stają,
starą dobrą melodię i garść kasztanów
na wiatr rzucają.

Tuż za skrzyżowaniem miasta, 
zniknęło w niedzielnym tle.
Miasteczko Arte.

Zamknij okno, oczka swe zmruż
Dobre czary miasteczka Arte
Powrócą jeszcze tu.
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Porozmawiajmy o Plastku
To już lato! Koniec z mate-
matyką! Tylko nie mówcie 
o tym mojej pani, bo ją bar-
dzo lubię i to nie jej wina, 
że uczy tak nudnego przed-
miotu. Teraz tylko plaża, 
morze, a może artystyczna 
przygoda w mieście z SCK? 
Sam jeszcze nie wiem… Jak 
na razie zajmuję się jazdą na 
rowerze. I tym moim kolo-
rowym rowerem pojecha-
łem wprost do Sochaczew-
skiego Centrum Kultury 
na wernisaż „Plastka”. Sko-
ro rowerem można pojechać 
do puszczy, to i do galerii 
też można, tym bardziej, 
że jej całe ściany zajęły dzi-
kie zwierzęta zamieszkujące 
naszą Puszczę Kampinoską. 

Rower co prawda zosta-
wiłem przed wejściem do bu-
dynku SCK, ale poczułem się 
na tej wystawie pokonkurso-
wej, jak w lesie. Ile tam było 
dzikich dzików, łosi i jeleni! I 
nie gryzły się wcale z bobra-
mi, kotami, lisami, ani nie 
dziobały z ptakami. Dzieci 
nagrodzonych było też wie-
le, ale nic dziwnego – skoro 
na konkurs wpłynęło aż 249 
prac z 28 placówek z całego 
miasta i powiatu sochaczew-
skiego. Nagrody tego dnia, 
czyli 14 czerwca, wręczała 

dzieciom Monika Boruta-Sa-
łacińska, która wraz z Emilią 
Zielińską i Ewą Kubeł-Zieliń-
ską, jako jury powiatowego 
konkursu plastycznego „Pla-
stek” postanowiły przyznać 
małym malarzom nagrody 
w  czterech kategoriach wie-
kowych.

W kategorii I „przed-
szkola i klasy zerowe”,  pierw-
szą nagrodę i perełkę SCK 
otrzymała Łucja Pędowska 
z Miejskiego Przedszkola nr 
6 w Sochaczewie. Druga na-
groda trafi ła do Amelii Bed-
narskiej z Sochaczewskiego 
Centrum Kultury, a trzecia 
do Wojciecha Białeckiego z 
Miejskiego Przedszkola nr 1 
w Sochaczewie. Wyróżnio-
nych  w tej kategorii zostało 
też pięciu małych artystów: 
Zofi a Szczepanik z Miejskie-
go Przedszkola nr 1 w So-
chaczewie, Julia Pływaczew-
ska z Miejskiego Przedszkola 
nr 4 w Sochaczewie, Alek-
sandra Tomala z Przedszko-
la Niepublicznego ,,Akade-
mia Smyka’’ w Sochaczewie, 
Krzysztof Deszczyński z 
Przedszkola Niepublicznego 
Diecezji Łowickiej w Socha-
czewie oraz Michał Stępniak 
z Miejskiego Przedszkola nr 
3 w Sochaczewie. 

W kategorii II „klasy I-
-III”  obdarowana pereł-
ką i pierwszą nagrodą zo-
stała Zuzanna Wargalla z 
Młodzieżowego Domu Kul-
tury w Żyrardowie, drugą 
- Oliwia Kryczka z Socha-
czewskiego Centrum Kultu-
ry w Sochaczewie, a trzecią 
- Michalina Bizoń ze Szko-
ły Podstawowej nr 3 w So-
chaczewie. Wyróżnień w tej 
kategorii było jeszcze wię-
cej i otrzymali je: Witold 
Sęk z SCK, Konrad Kaliń-
ski z SCK, Marysia Piotrow-
ska z SCK, Oliwia Ploch ze 

Szkoły Podstawowej w Te-
resinie, Kamil Dmoch ze 
Szkoły Podstawowej w Te-
resinie, Bartłomiej Meziń-
ski ze Szkoły Podstawowej w 
Teresinie i Michalina Zator-
ska ze świetlicy przy Szkole 
Podstawowej nr 4 w Socha-
czewie. 

W kategorii III „klasy 
od IV -VI”  główną nagro-
dę - perełkę SCK otrzymała 
Weronika Różewska z Mło-
dzieżowego Domu Kultury 
w Żyrardowie. Drugą nagro-
dę zdobyła Marysia Dybiec 
ze Szkoły Podstawowej nr 

3 w Sochaczewie, a trzecią  
Aleksandra Perzyna z Mło-
dzieżowego Domu Kultury 
w Żyrardowie. Wyróżnio-
no także: Agatę Olesińską z 
Młodzieżowego Domu Kul-
tury w Żyrardowie, Karo-
la Połcia z Zespołu Szkół w 
Sochaczewie, Kacpra  Zgo-
rzalskiego z Młodzieżowe-
go Domu Kultury w Ży-
rardowie, Kaję Stronias z 
Młodzieżowego Domu Kul-
tury w Żyrardowie oraz Ju-
lię Marcinkowską ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Socha-
czewie. 

W ostatniej kategorii 
„gimnazja” pierwsza nagroda 
i perełka trafi ła do Julii Sała-
cińskiej z SCK. Drugą nagro-
dę otrzymał Iwo Bałtroniuk 
z Gimnazjum nr 1 w Socha-
czewie i Gabriela Adamczyk z 
Młodzieżowego Ośrodka Wy-
chowawczego w Załuskowie, a 
trzecią - Maja Myszor z Gim-
nazjum nr 3 w Sochaczewie. 
W tej ostatniej kategorii wy-
różniono także prace Aleksan-
dry Libery z Gimnazjum nr 1 
w Sochaczewie i Jakuba Ringa 
z Zespołu Szkół Publicznych 
nr 3 w Żyrardowie.

Na koniec serdecznie 
gratulowano uczestnikom i 
życzono dalszych twórczych 
sukcesów, a pani Monika 
pokazała wszystkim ślady. 
Ba! I to nie byle jakie ślady! 
Były to bowiem narysowane 
ślady łap, kopyt i pazurów 
dzikich zwierzaków, które 
mieszkają tuż obok nas.

Wsiadłem więc szybko 
na rower, a niech sobie moja 
siostra maluje, ja tam uda-
ję się na wielką przygodę do 
Puszczy Kampinoskiej, pa-
trzeć pod stopy na… tropy. 
A nóż widelec stanę oko w 
oko z rysiem?

Udanych wakacji!
Wasz Przekaźniczek

Każde dziecko jest wyjątko-
we, każde dziecko ma talent 
i każde zasługuje na medal! 
Takie medale, tytuł Małe-
go Talentu Sochaczewa 2017, 
a także Złoty Bilet na Para-
dę SCK wręczono 9 czerwca 
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury przy ul. 15 Sierpnia 
dzieciom, które zgłosiły się 
do tego konkursu. 

Trudno było wyróżnić 
te najbardziej utalentowane 
dzieci, bo przecież wszyst-
kie są dla nas perełkami, 
więc jury podjęło decyzję, 
że w przyszłym roku każdy 
uczestnik „Małego Talentu” 
otrzyma swój własny me-
dal. Gratulujemy wszystkim 
dzieciom i cieszymy się, że 
„Małym Talentem Socha-
czewa 2017” zostały zdolne 

wokalistki uczęszczające do 
klasy III g ze Szkoły Podsta-
wowej nr 4!  Wyróżnienia 
właśnie w postaci medali 
otrzymali zaś: Ada Szlache-
ta i Basia Folle z Niepublicz-
nego Przedszkola „Koralik” 
oraz Lena Dmoch i Krzysz-
tof Deszczyński z Niepu-
blicznego Przedszkola im. 
św. Aniołów Stróżów w So-
chaczewie. Złote Bilety tra-
fi ły natomiast do dwóch 
małych kabareciarzy – Mi-
chała Dziuby oraz Patryka 
Wolińskiego oraz do Nie-
publicznego Przedszkola 
„Świat Malucha” za piosen-
kę „Bałkanica”.

Wszystkim małym ta-
lentom z całego serduszka 
gratulujemy i do zobaczenia 
za rok! 

Bożena Kalkowska pracuje 
pod czujnym okiem artyst-
ki Ewy Kubeł-Zielińskiej. W 
cichej pracowni SCK spraw-
nym ruchem ręki odbija w 
rozmalowanych pejzażach to, 
co najpiękniejsze w urodzie 
Mazowsza. Jej obrazy wręcz 
kuszą do sięgnięcia po, malar-
stwem artystki odświeżone, 
„Ballady i Romanse” Adama 
Mickiewicza. Nasza Artyst-
ka Niepokorna za swój twór-
czy patriotyzm została nagro-
dzona jedną z ważniejszych 
nagród ufundowanych przez 
Ministra Kultury i Dziedzic-
twa Narodowego profesora 
Piotra Glińskiego w presti-
żowym ogólnopolskim VII 
Wydarzeniu Artystycznym 
„Kocham Polskę…” organi-
zowanym przez Towarzystwo 

Miłośników Malarstwa Wła-
dysława Ślewińskiego oraz 
Miejską Bibliotekę Publiczną 
w Sochaczewie. 

2 i 5 czerwca sochaczewska 
publiczność miała możliwość 
zobaczenia trzech kolejnych 
widowisk muzycznych i kil-
ka odbić miłości w krzywym 
zwierciadle, i jeszcze jedną 
jakże mocną obdartą z hipo-
kryzji opowieść o „Moralno-
ści pani Dulskiej”. Dołóżmy 
do tego kilka pełnych humo-
ru konotacji do znanych mu-
sicali, szekspirowską baśnio-
wość i mamy... FABRYKĘ w 
reżyserii Dawida Żakowskie-
go, który pozwolił młodzieży 

oraz muzykom z teatru MA-
SKA na swobodne obnażenie 
się z własnych uczuć, pocią-
gając za sznurki niewidzialną 
ręką Chochoła. 

Jak potoczy się dalsza hi-
storia tej pierwszej musica-
lowej produkcji SCK, której 
odsłony różniły się od siebie 
perspektywą  zmieniającą się 
wraz z dojrzewaniem mło-
dych aktorów na scenie? Tego 
mamy nadzieję dowiemy się 
w kolejnym sezonie artystycz-
nym 2017/2018.
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Uroczysty apel z przeglądem 
pododdziałów z okazji świę-
ta 38. Sochaczewskiego dywi-
zjonu zabezpieczenia Obrony 
Powietrznej im. majora Felik-
sa Kozubowskiego odbył się w 
piątek 9 czerwca na placu Ko-
ściuszki. Galę poprzedziła msza 
święta odprawiona w intencji 
żołnierzy i ich rodzin w koście-
le św. Wawrzyńca. Dowódca 3. 
Warszawskiej Brygady Rakie-
towej Obrony Powietrznej, płk 
dypl. Andrzej Dąbrowski (38. 
dz OP wchodzi w jej skład)  wy-
różniającym się żołnierzom 
oraz przyjaciołom sochaczew-
skiego dywizjonu wręczał na-
grody i wyróżnienia.

Spec ja l ną  s t at ue t kę 
otrzymał też m.in. Piotr 
Osiecki. Burmistrz dzię-
kował dowódcy dywizjonu 
podpułkownikowi Wiesła-
wowi Żbikowskiemu, żoł-
nierzom i ich rodzinom, 
że od samego początku ich 
obecności w Sochaczewie 
nawiązali dobrą współpracę 
z władzami samorządowy-
mi i mieszkańcami miasta. 
Przypomnijmy, że 17 wrze-
śnia 2016 roku dywizjon 
otrzymał sztandar ufundo-
wany przez mieszkańców 
ziemi sochaczewskiej.

Oprawę muzyczną za-
pewniła orkiestra wojsko-

wa, były wystrzały z armaty, 
defi lada oddziałów ulicami 
miasta i przelot samolotów z 
Wyższej Szkoły Ofi cerskiej 
Sił Powietrznych w Dębli-
nie. Zwieńczeniem apelu 
był koncert, działającego w 
Sochaczewskim Centrum 
Kultury, Wokalnego Zespo-
łu Mundurowego „Patria”.

W apelu wzięli udział też 
m.in. przedstawiciele samo-
rządu powiatowego na cze-
le ze starostą Jolantą Gontą 
oraz wójtowie gmin powia-
tu sochaczewskiego. Byli 
też pracownicy sochaczew-
skiej policji i straży pożar-
nej, uczniowie z klas mun-
durowych w Zespole Szkół 
im. J. Iwaszkiewicza oraz 
delegacja samorządowców z 
Gródka na Ukrainie.

Dzień naszego dywizjonu
Stacjonują w Bielicach od czterech lat, od ubiegłego roku ich nazwa wzbogaciła 
się o dumnie brzmiący przymiotnik „sochaczewski”. Żołnierze 38. dywizjonu 
zabezpieczenia Obrony Powietrznej po raz pierwszy obchodzili swoje święto.

Żołnierze z 38. Sochaczewskiego dywizjonu zabezpieczenia Obrony Powietrznej im. majora Feliksa Kozubowskiego

Uroczystość była okazją do wręczenia wyróżnień

Gośćmi byli m.in. samorządowcy

W tym roku jedną z imprez 
towarzyszących Dniom So-
chaczewa był koncert z okazji 
15 lat działalności Stowarzy-
szenia Przyjaciół Państwowej 
Szkoły Muzycznej. To fi nał 
trwających rok obchodów.

Na wstępie dyrektor Anna Wró-
blewska wraz z ze swoją zastęp-
czynią Martą Pacholską – Pa-
nasiuk dziękowały zarządowi 
i członkom stowarzyszenia za 
zakupy instrumentów, pomoc 
w organizowaniu wyjazdów na 
krajowe i zagraniczne występy, 
organizację koncertów i spotkań 
muzycznych. Dziękowały też za 
kształcenie muzyczne tych, któ-
rzy np., ze względu na wiek, nie 

mogą zdawać egzaminów do 
PSM, ale chcą przeżyć przygo-
dę z muzyką. W ramach stowa-
rzyszenia naukę pobiera ponad 
70 uczniów. Najmłodszy z nich 
ma dwa lata, najstarszy wiekiem 
wyprzedza wielu swoich profe-
sorów. Z każdym rokiem liczba 
podopiecznych rośnie.

I właśnie od występu 
czworga podopiecznych stowa-
rzyszenia rozpoczął się jubile-
uszowy koncert. Drugą część 
wypełnił niezawodny Big-Band 
pod kierownictwem Bernarda 
Pacholskiego. Szczególnie go-
rące i zasłużone brawa zebrał 
Mateusz Panasiuk za solówkę 
na perkusji w piosence „Chihu-
ahua”.  (daw)

Przyjaciele świętowali

Sochaczewski Uniwersytet 
Trzeciego Wieku zakończył 
kolejny rok akademicki. Jego 
podsumowanie odbyło się w 
poniedziałek 12 czerwca w So-
chaczewskim Centrum Kultu-
ry w Boryszewie. 

Pod nieobecność prezesa 
SUTW, Alicji Ozimek, uro-
czystość zakończenia roku po-
prowadziła jej zastępczyni 
Mirosława Czerniachowska. 
Oprócz studentek w wydarze-
niu uczestniczyli zastępca bur-
mistrza Marek Fergiński, na-
czelnik Wydziału Kultury, 
Sportu, Turystyki i Organiza-
cji Pozarządowych UM – Agata 
Kalińska oraz gospodarz obiek-
tu dyrektor SCK, Artur Komo-
rowski. 

Marek Fergiński gratulo-
wał kolejnego udanego roku 
członkom UTW oraz deklaro-
wał dalsze wspieranie działal-
ności stowarzyszenia. Zastępca 
burmistrza obdarował studentki 
kwiatami. Nagrody książkowe 
od zarządu Uniwersytetu otrzy-
mały wyróżniające się studentki.

Wydarzenie uświetnił po-
kaz multimedialny, stworzony 
podczas kursu komputerowe-
go, odbywającego się w ramach 
zajęć UTW, oraz występ sekcji 
muzyczno-literackiej, której na 
fortepianie akompaniowała Jo-
lanta Kawczyńska.

Teraz przed seniorami 
okres wakacyjnego wypoczyn-
ku. Kolejny rok akademicki 
rozpocznie się już w paździer-
niku. (mf)

Zakończyli rok akademicki
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PIŁKA NOŻNA

Walka o utrzymanie trwała do 
samego końca. Bzura zapew-
niła sobie czwartoligowy byt w 
przyszłym sezonie dopiero w 
przedostatniej kolejce. W so-
botę 10 czerwca na stadionie 
przy ul. Chopina zagrali mecz 
z rezerwami Wisły Płock. Za-
wodnicy Juliusza Kruszankina 
przystąpili do meczu w opty-
malnym składzie i byli bardzo 
mocno zmobilizowani. Dobre 
nastawianie szybko przynio-
sło pozytywne efekty. Pierwsza 
bramka padła już w 7. minucie. 
Adrian Binienda wrzucił z autu 
piłkę w pole karne, po czym 
Maciej Pater oddał strzał głową 
i umieścił footbolówkę w bram-
ce gości. 

Niestety, pod koniec pierw-
szej odsłony spotkania, boisko 
za czerwoną kartkę opuścił To-
masz Oliwa. Bzura musiała ra-
dzić sobie w dziesiątkę. Mimo 
to biało-zielono strzelili drugie-
go gola w 60. minucie. Jego au-
torem był Kamil Bartosiewicz, 
po asyście Maciej Patera. Goście 
w drugiej połowie także stwa-
rzali groźne sytuacje bramko-
we, ale pewnie bronił Sebastian 
Kotlarski, który po raz kolejny 
zachował czyste konto. Wygra-
na z rezerwami Wisły Płock to 
niewątpliwie mały sukces Bzu-
ry. To w końcu czwarta eki-
pa IV ligi i bezpośrednie zaple-
cze drużyny występującej na co 
dzień w Ekstraklasie.

Bzura Chodaków – Wisła 

II Płock 2:0 (1:0)

bramki: 07’ Maciej Pater, 
60’ Kamil Bartosiewicz

Ostatni mecz w sezonie 
2016/2017 Bzura zagrała 17 
czerwca na wyjeździe, w Słup-
nie. Dla tamtejszej Delty było to 
pożegnalne spotkanie w IV li-
dze. Niemniej jednak gospoda-
rze podeszli do tego meczu nie-
zwykle zdeterminowani i pełni 
chęci na wygraną. W 13. minu-
cie po strzale z 16 metrów ob-
jęli prowadzenie i za wszelką 
cenę chcieli podwyższyć wynik. 
Chodakowscy piłkarze ustabili-
zowali jednak grę i zgasili zapę-
dy rywali. W 34. minucie po sta-
łym fragmencie gry wyrównał 
Adrian Binienda, a w ostatniej 
minucie pierwszej połowy, po 
celnym strzale Macieja Patera z 
linii pola karnego, Bzura objęła 

prowadzenie. Po zdobyciu dru-
giej bramki cały zespół zadedy-
kował „cieszynkę” kapitanowi 
biało-zielonych, Jarkowi Stenc-
lowi, któremu przed kilkoma 
dniami urodziła się córka.

Drugą połowę Bzura za-
częła pechowo, bo 3 minuty po 
wznowieniu Delta wyrówna-
ła, a w 57. minucie po przypad-
kowym samobójczym golu ob-
jęła po raz drugi w tym meczu 
prowadzenie. Od tego momentu 
podopieczni Juliusza Kruszan-
kina zaczęli grać zdecydowa-
nie szybciej i na efekty nie trzeba 
było długo czekać. W 63. minu-
cie po rzucie rożnym Adrian Bi-
nienda uderzał piłkę głową i tra-
fi ł w poprzeczkę. Piłka spadła 
pod nogi Jarkowi Stenclowi, któ-
ry wyrównał wynik spotkania. 
W ostatnich 25. minutach Bzu-
ra miała kilka znakomitych sy-
tuacji, niestety Kamil Bartosie-

wicz, Jarek Stencel i dwa razy 
Kamil Kacprzak nie wykorzy-
stali swoich sytuacji. Mogło się to 
zemścić, bo w końcówce gospo-
darze znowu mieli dwie akcje, po 
których byli bliscy szczęścia. Naj-
pierw kapitalną obroną popisał 
się bramkarz biało-zielonych, a 
za drugim razem napastnik Del-
ty posłał piłkę obok bramki.

Ostatecznie mecz zakoń-
czył się sprawiedliwym remi-
sem 3 do 3. Bzura przywiozła ze 
Słupna punkt i zakończyła tego-
roczny sezon na bezpiecznym 
jedenastym miejscu w tabeli, 
zapewniającym utrzymanie się 
w obecnej klasie rozgrywkowej. 
Piłkarze powrócą na boiska w 
sierpniu. 

Delta Słupno – Bzura 

Chodaków 3:3 (1:2)

bramki: 34’ Adrian Binien-
da, 45’ Maciej Pater, 63’ Jarosław 
Stencel

IV Liga Mazowiecka 

Zakończyli na 11 miejscu
Piłkarze Bzury Chodaków zakończyli ligę. Biało-zieloni zajęli 11 miejsce w tabeli i utrzymali się w 
obecnej klasie rozgrywkowej. Teraz czas na krótkie wakacje i przygotowania do kolejnego sezonu. 

REKREACJA ROWEROWA

Ponad 700 osób na starcie 
Rajdu od Juniora do Seniora
Zanim peleton ruszył spod urzę-
du Starostwa Powiatowego w 
Sochaczewie, każdy na starcie 
otrzymał pamiątkowy identy-
fi kator i koszulkę z logo rajdu. 
Rajd otworzyła i znak do startu 
dała starosta Jolanta Gonta, a 
wtedy wszyscy za komandorem 
Ryszardem Nowakowskim ru-
szyli w trasę rajdu. 

Pierwszy postój zaplanowano przy 
kościele w Kurdwanowie a potem 
już drogami gminy Nowa Sucha 
uczestnicy dotarli do „Stodoły na 
Bzurą”, gdzie do godziny 15.00 od-
bywał się piknik. Na aktywnych 
czekały konkurencje, w tym rzut 
piłką lekarską i rzuty kółkiem do 
celu. Rozdano 21 nagród. Trady-
cyjnie, największą atrakcją, zwłasz-
cza dla najmłodszych, była loteria 
z ponad 200 słodkimi i nie tylko 
upominkami. Na dzieci czekały też 
„dmuchańce”.

Jak co roku czekały prezen-
ty dla najmłodszego i najstarszego 
uczestnika, tym razem dla 4-mie-
sięcznego Wojtusia i trochę star-
szego pana Józefa. Obdarowaliśmy 
uczestnika, który okazał najwię-
cej identyfi katorów – dla najlicz-
niejszej grupy. Wicestarosta Tade-
usz Głuchowski, który przejechał 
całą trasę podziękował też koman-
dorowi rajdu Ryszardowi Nowa-
kowskiego za pomoc w organizacji 
i sprawne poprowadzenie. Pod-
czas pikniku rozstrzygnięto też 

konkurs facebookowy. Koman-
dor rajdu wręczył podziękowania 
Andrzejowi Kalińskiego, właści-
cielowi miejsca, gdzie mogliśmy 
zorganizować piknik.

Warto nadmienić, że w raj-
dzie obok starosty i wicestarosty 
jechali m.in. także: Maciej Mońka, 
wójt gminy Nowa Sucha, Sylwe-
ster Kaczmarek, przewodniczący 
Rady Miejskiej, Piotr Piątkowski, 
komendant sochaczewskiej stra-
ży pożarnej, a także Agata Kaliń-
ska, radna powiatowa i naczelnik 
Wydziału Kultury, Sportu, Tury-
styki i Organizacji Pozarządowych 
Urzędu Miasta. Trasę zabezpiecza-
li policjanci z KPP w Sochaczewie, 
a zamykała karetka ze Szpitala Po-
wiatowego w Sochaczewie oraz ser-
wis rowerowy ze sklepu Bike Bit.

Rajd nie odbyłby się, gdyby nie 
wsparcie kilku instytucji i fi rm. Sło-
wa podziękowania kierujemy do 
członków Stowarzyszenia „Przez 
sport w przyszłość” oraz Urzędu 
Gminy w Nowej Suchej i Andrze-
ja Kalińskiego. Podziękowania dla 
banku Credit Agricole z Sochacze-
wa, Bike Bit z Sochaczewa, TWS 
Ubezpieczenia Wiesława i Sławo-
mir Tomaszewscy z Sochaczewa, 
PPHU Elia Kamila Kłos z Sochacze-
wa, sklepu Granit z Sochaczewa oraz 
Mars i Bakoma. Patronat medialny 
sprawowało Radio Sochaczew. Do 
zobaczenia na rajdzie już za rok.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Sygnał do startu dała starosta Jolanta Gonta

Rywalizacja maluchów z 14 przedszkoli
Miejskie Przedszkole nr 3 zwy-
ciężyło w Letniej Olimpiadzie 
Przedszkolaków pod patronatem 
i o Puchar Burmistrza Sochacze-
wa. Zawody odbyły się w środę 14 
czerwca w hali sportowej MOSiR 
przy ul. Kusocińskiego.

Do sportowych zmagań stanę-
ła rekordowa liczba reprezenta-
cji czternastu przedszkoli. Nie-
stety pogoda nie pozwoliła na to, 
aby zawody przeprowadzić na 
stadionie. W trosce o komfort i 
bezpieczeństwo dzieci przenie-
siono je do hali.

Olimpiada odbywała 
się pod hasłem „Idziemy do 
zoo”. Organizatorzy przygo-
towali konkurencje nawią-

zujące tematycznie do tego 
hasła. Dzieci zmierzyły się z 
takimi zadaniami jak: Mał-
pi gaj, Hipcio jest głodny, Je-
stem sobie żabka mała, Peł-
znie wąż w trawie, Gąski, 
gąski do domu.

Patronat nad imprezą objął 
burmistrza miasta Sochaczew, któ-
ry ufundował puchary dla wszyst-
kich ekip biorących udział w impre-
zie. Ogromnego wsparcia udzieliły 
nam różne fi rmy i instytucje, któ-
re sponsorowały nagrody dla dzieci. 

Zwycięzcy olimpiady oprócz 
nagród ufundowanych przez Mi-
chała Gołębiowskiego z fi rmy 
BAST otrzymali w nagrodę też 
wyjazd do Zagrody w Zakrzewie, 
ufundowany przez panią Paulinę 
Sieczkarek. Drugie przedszkole 
w ogólnej klasyfi kacji otrzymało 
w nagrodę wejściówki do Hap-
py Parku. Przyznano też trzy na-
grody za najlepszy doping. Najlep-
szymi kibicami olimpiady zostało 
Przedszkole „Wesołe Tuptusie”, 
drugie miejsce Niepubliczne An-
glojęzyczne Przedszkole „Leśne 
Skrzaty” w Sochaczewie, trzecią 
lokatę zajęło Miejskie Przedszko-
le nr 7 im. M. Montessori w So-
chaczewie.

MOSiR Sochaczew

Końcowa klasyfi kacja 
Letniej Olimpiady Przedszkolaków 2017
1. Miejskie Przedszkole nr 3 im. Jana Brzechwy w Sochaczewie – 61 pkt
2. Niepubliczne „Tęczowe Przedszkole” – 55 pkt
3. Niepubliczne Przedszkole „Małe Zuchy” – 53 pkt
4. Miejskie Przedszkole nr 7 im. M. Montessori w Sochaczewie – 51 pkt
5. Niepubliczne Przedszkole „Wesołe Tuptusie” – 46 pkt
6. Niepubliczne Przedszkole „Świat Malucha” – 43 pkt
7. Niepubliczne Anglojęzyczne Przedszkole „Leśne Skrzaty” – 41 pkt
7. Niepubliczne Przedszkole „Koralik” w Sochaczewie – 41 pkt
9. Niepubliczne Przedszkole „Promyk” – 39 pkt
9. Przedszkole Niepubliczne „Słoneczko” w Rozlazłowie – 39 pkt
11. Miejskie Przedszkole nr 1 w Sochaczewie – 36 pkt
12. Miejskie Przedszkole nr 6 im. J. Tuwima w Sochaczewie – 28 pkt
13. Oddział Przedszkolny w Zespole Szkół w Wyczółkach – 27 pkt
14. Miejskie Przedszkole nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi – 21 pkt
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LEKKOATLETYKA SIATKÓWKA

KOSZYKÓWKA

Uczestniczy w niej wszystkie 
szkoły podstawowe i gimna-
zja z terenu Sochaczewa oraz 
szkoły z Kampinosu. W zawo-
dach wzięło udział ponad 200 
młodych lekkoatletów. Oprócz 
biegów na różnych dystansach 
odbyły się konkursy rzutów pi-
łeczką palantową oraz skoków 
w dal. 

Wręczono w sumie 36 
kompletów medali. W tym 
osiem startów, na dystansach 
300, 600 i 1000 metrów miało 
rangę Biegów Chopinowskich. 
Dekoracji dokonywali m.in. 
dyrektor Zespołu Szkół w So-
chaczewie Zbigniew Pakuła, 
dyrektor Szkoły Podstawowej 
nr 3 Krzysztof Werłaty, prezes 
stowarzyszenia „Rodzina Szkół 
Chopinowskich” Agata Kaliń-
ska oraz zastępca burmistrza 
Marek Fergiński. 
Zwycięzcy zawodów lekkoatletycznych
Szkoła Podstawowa klasy IV
Skok w dal dziewcząt: Dominika Czubak (3,75 m) - SP nr 3
Skok w dal chłopców: Nikolas Krzemiński (4,25 m) - SP nr 2
Bieg na 40 m dziewcząt: Michalina Gasik (7,03 s) - SP nr 3 
Bieg na 40 m chłopców: Jakub Rokicki (6,69 s) - SP nr 3 
Rzut piłeczką palantowa dziewcząt: Michalina Woźniak 
(26 m) - SP Kampinos

Rzut piłeczką palantową chłopców: Piotr Michalak (38 m) - SP nr 4
Szkoła Podstawowa klasy V-VI
Skok w dal dziewcząt: Maja Kuczyńska (4 m) - SP nr 4 
Skok w dal chłopców: Kacper Zygmunciak (5,43 m) - SP nr 4 
Bieg na 60 m dziewcząt: Natalia Więckowska (8,77 s) - SP nr 7
Bieg na 60 m chłopców: Patryk Olejniczak (7,78 s) - SP nr 4 

Rzut piłeczką palantowa dziewcząt: Klaudia Sujka (33 m) - SP nr 7 
Rzut piłeczką palantową chłopców: Patryk Olejniczak 
(67 m) - SP nr 4

Sztafeta 4 x 300 m dziewcząt: SP nr 4 (3.35,38)
Sztafeta 4 x 300 m chłopców: SP nr 4 (2.58,80)
Gimnazjum klasy I-II
Skok w dal dziewcząt: Dominika Jagiełło 
(4,30 m) - Gimnazjum nr 2

Skok w dal chłopców: Jan Wierzbicki (6,40 m) - Gimnazjum nr 1 
Bieg na 100 m dziewcząt: Natalia Skoneczna 
(15,15 s) - Gimnazjum nr 3

Bieg na 100 m chłopców: Michał Gąsior (12,29 s) - Gimnazjum nr 3
Rzut piłeczką palantowa dziewcząt: Maria Kucharska 
(41 m) - Gimnazjum Kampinos

Rzut piłeczką palantową chłopców: Kacper Skorupski 
(66 m) - Gimnazjum nr 2

Gimnazjum klasy III
Skok w dal dziewcząt: Patrycja Szymańska (4,50 m) - Gimnazjum nr 3
Skok w dal chłopców: Przemysław Dobijański 
(5,45 m) - Gimnazjum nr 1

Bieg na 100 m dziewcząt: Magdalena Barciak 
(15,80 s) - Gimnazjum Kampinos

Bieg na 100 m chłopców: Przemysław Dobijański 
(12,48 s) - Gimnazjum nr 1

Rzut piłeczką palantowa dziewcząt: Sandra Kłak 
(44 m) - Gimnazjum nr 2 

Rzut piłeczką palantową chłopców: Maciej Pałyska 
(77 m) - Gimnazjum nr 1

Sztafeta 4 x 300 m dziewcząt: Gimnazjum nr 3 (3.27,28)
Sztafeta 4 x 300 m chłopców: Gimnazjum nr 3 (2.42,27)
Punktacja zespołowa zawodów 
lekkoatletycznych

Szkoły podstawowe
1. SP nr 4 Sochaczew 108
2. SP nr 3 Sochaczew 95
3. SP nr 2 Sochaczew 78
4. SP nr 7 Sochaczew 61
5. SP w Kampinosie 51
Gimnazja
1. Gimnazjum nr 3 w Sochaczewie 147
2. Gimnazjum w Kampinosie 83
3. Gimnazjum nr 2 w Sochaczewie 80
4. Gimnazjum nr 1 w Sochaczewie 64
Zwycięzcy Biegów Chopinowskich
Gimnazjum klasy I-II
Bieg na 600 m dziewcząt: Weronika Wilczek (1.54,96) 
- Gimnazjum nr 3

Bieg na 1000 m chłopców: Jakub Kasza (3.09,30) - 
Gimnazjum nr 3

Gimnazjum klasy III
Bieg na 600 m dziewcząt: Julia Dragańska (1.55,03) 
- Gimnazjum nr 3 

Bieg na 1000 m chłopców: Patryk Karczewski (3.02,67) 
- Gimnazjum nr 3 

Szkoła Podstawowa klasy IV
Bieg na 300 m dziewcząt: Dominika Czubak (51,76) - SP nr 3
Bieg na 300 m chłopców: Adam Górski (50,98) - SP nr 3 
Szkoła Podstawowa klasy V-VI
Bieg na 300 m dziewcząt: Natalia Więckowska (47,39) - SP nr 7 
Bieg na 300 m chłopców: Kacper Zygmunciak (42,41) - SP nr 4

200 dzieciaków na starcie
Tegoroczną VII edycję Biegów Chopina połączono z III lekkoatletycznymi zawodami szkół 
podstawowych i gimnazjalnych o Puchar Burmistrza Miasta. Sportowa rywalizacja odbyła się 
w środę 14 czerwca na obiektach Zespołu Szkół w Sochaczewie.

16 par zagrało w turnieju 
siatkówki plażowej z okazji 
Dni Sochaczewa, który od-
był się w sobotę 10 czerwca 
przy ul. Chopina 101. Za-
wody po raz pierwszy zo-
stały rozegrane na dwóch 
boiskach. 

Nowy plac gry powstał w 
ramach Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego. 
Propozycja ta w głosowaniu 
uzyskała 585 głosów. Inwe-
stycja kosztowała 16 tysięcy 
złotych. Oprócz wykonania 
placu gry wykonawca wy-
posażył boisko w niezbędny 
sprzęt (słupki z siatką, linie, 
dwa numeratory, ławki, pił-
ki oraz parasol przeciwsło-
neczny). 

Zawody z okazji świę-
ta miasta rozgrywane były 
systemem brazylijskim, 
do jednego wygranego 
seta. Turniej wygrała para 
Piotr Jedliński i Tomasz 
Tejchman, która pokona-
ła w fi nale (21:16) Marcina 

Kołodziejskiego i Jakuba So-
bolewskiego. Trzecie miejsca 
zajęli Paweł Jankowski i To-
masz Karpiński.

To dopiero początek se-
zonu siatkówki plażowej w 
Sochaczewie. Już w lipcu 
rozpocznie się letnie grand 
prix na boiskach w Choda-
kowie. Kolejny turniej na-
tomiast rozegrany zostanie 
w niedzielę 25 czerwca na 
imprezie otwarcia miejsca z 
przeznaczeniem do kąpieli, 
które będzie zlokalizowane 
przy plaży miejskiej. Zgło-
szenia przyjmowane będą 
w dniu turnieju od godz. 
9.30, około 9.50 ustalo-
ny zostanie system rozgry-
wek, rozpoczęcie gier nastą-
pi o godzinie 10.00. Turniej 
rozgrywany będzie w ka-
tegorii open bez podziału 
na płeć uczestników (mogą 
być miksty). Dwie najlep-
sze pary otrzymają pamiąt-
kowe puchar oraz bezpłatne 
bilety na wypożyczenie ka-
jaków.

Przetestowali nowe boisko

W tym roku w ramach ob-
chodów Dni Sochaczewa 
rozegrany został V Między-
narodowy Memoriał Jacka 
Badory w Koszykówkę. Ho-
norowy patronat nad tur-
niejem objął poseł Maciej 
Małecki. 

Przez trzy dni (od 9 do 11 
czerwca) w hali Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 
przy ul. Kusocińskiego i sali 
sportowej ZS RCKU rywali-
zowało 13 drużyn. Do nasze-
go miasta przyjechały ekipy z 
Białorusi, Piszu, Kutna, Miń-
ska Mazowieckiego, Łodzi, 
Legionowa, Stalowej Woli, 
Lublina, Działdowa i Siedlec. 

Rywalizowano w trzech 
kategoriach: chłopcy 2002, 
dziewczęta 2003 i chłopcy 
2002. W każdej z nich dru-
żynę wystawił gospodarz 
zawodów – MOSiR Basket 
Sochaczew. Nad organi-
zacją turnieju, jak zawsze, 
czuwał trener Adam Hil-
chen. Wręczał on medale 
dla najlepszych drużyn. W 
każdej kategorii wybrano 
także najlepszą piątkę tur-
nieju. 

Wyniki
Chłopcy 2002: 1. Probasket Mińsk, 2. TSK ROŚ Pisz, 
3. KKS Probasket Kutno, 4. MOSIR Basket Sochaczew

Najlepsza piątka turnieju: Ahmed Kadir 
(Probasket Mińsk), Mateusz Popowski (Probasket 

Mińsk), Michał Kwiatkowski (TSK ROŚ Pisz), 
Bartek Sobczyk (KKS Probasket Kutno), Marcin 
Kubiak (MOSIR Basket Sochaczew).

Dziewczyny 2003: 1. UKS 2 Działdowo, 2. UKS 
11 Siedlce, 3. MOSIR Basket Sochaczew

Najlepsza piątka turnieju: Maja Olczak (UKS 11 
Siedlce), Karolina Koszewnikow (UKS 2 Działdowo), 
Patrycja Piekarska (UKS 2 Działdowo), Michalina 
Moszyńska (UKS 11 Siedlce), Julia Dasiewicz (MOSIR 
Basket Sochaczew)

Chłopcy 2004: 1. KKS Akademia Gortata Łódź, 
2. Lida Białoruś, 3. MOSIR Basket Sochaczew, 
4. Kuźnia Koszykówi Stalowa Wola, 5. Basket 
Legionowo, 6. Hoop Life Lublin

Najlepsza piątka turnieju: Bartosz Stępień (KKS 
Akademia Gortata Łódź), Oskar Orlicki (MOSIR 
Basket Sochaczew), Daniel Kocko (Lida Białoruś), 
Jan Łopatka (Kuźnia Koszykówki Stalowa Wola), 
Eryk Sławiński (Basket Legionowo).

Turniej pamięci wybitnego trenera
PŁYWANIE

10 i 11 czerwca we Wrocławiu 
odbyły się 51 Letnie Mistrzo-
stwa Polski w Ratownictwie 
Wodnym organizowane przez 
Dolnośląskie WOPR. W zawo-
dach wzięła udział pięciooso-
bowa reprezentacja socha-
czewskich ratowników.

Zawodnicy sochaczewskiego 
WOPR połączyli siły z ekipą z 
WOPR-OS Ostrołęka tworzący 
tym samym reprezentacje Woje-
wództwa Mazowieckiego. Dru-
żyna Mazowsza zajęła czertą po-
zycję w klasyfi kacji generalnej. 
Sochaczewianie zdobyli w su-

mie osiem medali (6 indywidu-
alnych, 2 w sztafetach).

Dwa medale, z czasem 2:23.06, 
w konkurencji 200 m z przeszko-
dami wywalczyła Alicja Ulicka. W 
kategorii junior była druga, w ry-
walizacji open zajęła trzecią lokatę. 
Kolejny medal, tym razem brązo-
wy, z czasem 1:04.21, Ala dołoży-
ła w konkurencji 100 m ratowanie 
manekina w płetwach w kategorii 
juniorów. 

Alicja Ulicka miała też udział 
w dwóch medalach zdobytych w 
sztafetach dziewcząt. Wspólnie z 
koleżankami (Murawska, Mro-
żewska, Walz) zdobyły wicemi-

strzostwo Polski w sztafecie 4x50m 
z przeszkodami (2:00.69) oraz brą-
zowe medale w sztafecie 4x50m z 
pasem ratowniczym (1:53.74).

Dwa brązowe medale socha-
czewianki zdobyły w konkurencji 
100 m z przeszkodami. W katego-
rii młodzik trzecia była Zuzanna 
Domańska (1:16.61), wśród gru-
py juniorów młodszych na naj-
niższym stopniu podium stanęła 
Anna Mrożewska (1:10.76). Dwa 
kolejne brązowe medale Anna 
Mrożewska wywalczyła w konku-
rencjach 50 m holowanie maneki-
na (46.25) i 100 m ratowanie kom-
binowane (1:38.07). 

Osiem mistrzowskich medali 
sochaczewskich ratowników
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RUGBY 7

Finał mistrzostw Polski junio-
rów w rugby 7 rozegrany został 
w sobotę 17 czerwca w Lublinie. 
Orkan, choć nie był stawiany w 
roli faworyta, obronił tytuł mi-
strzowski sprzed roku. Mecze 
fazy eliminacyjnej sochacze-
wianie zagrali poprawnie i wy-
grali wszystkie trzy pojedynki. 
W walce o medale nie mieli już 
sobie równych i gromili rywali 
do zera. 

- Był to najlepszy turniej 
„siódemek” w naszym wyko-
naniu w tym sezonie – mówi 
trener drużyny juniorów RCO, 
Jakub Seklecki. -  Pierwsze dwa 
zwycięstwa w grupie z teore-
tycznie słabszymi zespołami 
przyszły po walce, graliśmy w 
nich „brzydko” ale skutecznie. 
Rozkręcaliśmy się z meczu na 
mecz. Im przeciwnik był lep-
szy tym lepiej wyglądała gra z 
naszej strony. Półfi nał i fi nał 
to koncertowa  gra szczególnie 
w defensywie. Byliśmy druży-
ną, która najlepiej zniosła trudy 
turnieju i zasłużenie zdobyli-
śmy trzeci raz z rzędu Mistrzo-
stwo Polski Rugby 7 do w tej ka-
tegorii wiekowej – komentuje 
Jakub Seklecki.

Kolejnego dnia, w niedzie-
lę 18 czerwca Orkan zdobył 
kolejne złoto w „siódemkach”. 
Zawodnicy Macieja Misiak 
wygrali fi nałowy turniej mi-

strzostw Polski kadetów, roze-
grany w Krakowie.

Pierwszy mecz z Lechia 
Gdańsk zakończył się wyso-
ką wygraną Orkana. Socha-
czewianie mieli przewagę od 
pierwszej do ostatniej minu-
ty. Kolejny pojedynek z Legią 
Warszawa był pełen nerwów. 
Pierwsze przyłożenie socha-
czewian wprowadziło rozprę-
żenie w naszej ekipie i niestety 
zakończyło się to dwoma żół-
tymi kartkami. W grze pięciu 
na siedmiu rywale zdołali wy-
równać. W drugiej połowie Or-
kan pokazuje jednak swoją silę. 
Sebastian Misiak, po 50 metro-
wym rajdzie przykłada między 
słupy. Sochaczewianie porząd-
kują swoje szyki i ostatecznie 
pewnie wygrywają. W trzecim 
spotkaniu ekipa z Siedlec tyl-
ko na początku stawiała opór, 
świetnie grającej ręką, drużynie 
Orkana. Mecz zakończył się ko-
lejnym pewnym zwycięstwem 
naszej drużyny.

W fi nale Orkan spotkał 
się z faworytem turnieju, go-
spodarzem zawodów, Juvenią 
Kraków. Przebieg tego spotka-
nia komentuje trener kadetów 
RCO, Maciej Misiak. 

- Wyszliśmy na mecz bar-
dzo zmotywowani i skoncen-
trowani. Nasze zagrania były 
przemyślane i dokładne, a obro-

na agresywna i uważna. Już w 2. 
minucie Orkan pokazuje, kto tu 
musi być mistrzem.  Akcja za-
grana przez parę Sebastian Ki-
tliński - Michał Szwarc to praw-
dziwy majstersztyk. Kończy się 
efektownym przecięciem obro-
ny i ponad 80 metrowym raj-

dem w słupy Michała Szwarca. 
Do przerwy prowadzimy 7 do 0 
– mówi Maciej Misiak.

- W drugiej odsłonie za-
czynamy niefortunnie. Kitliń-
ski dostaje żółtą kartką za atak 
w powietrzu i gramy prze dwie 
minuty w osłabieniu. W tym 

czasie rywale niestety zdoby-
wają przyłożenie. Po powro-
cie Sebastiana wracamy do gry. 
Kolejna szeroko grana akcja 
przynosi skutek w postaci efek-
townego przyłożenia Kacpra 
Getki, na minutę przed końcem 
meczu. Ostatnie sekundy gra 

toczy się w środku pola w ocze-
kiwaniu na gwizdek sędzie-
go. Ten w końcu rozbrzmiewa 
i kończy mecz. Orkan szósty 
raz zdobywa tytuł Mistrza Pol-
ski kadetów – komentuje trener 
Maciej Misiak.

Złoto dla juniorów i kadetów Orkana
Orkan Sochaczew kolejny raz udowodnił, że jest klubem, który szkoli najlepszą rugbową młodzież w naszym kraju. Sochaczewskie drużyny w 
olimpijskiej odmianie rugby zdobyły dwa mistrzowskie tytuły. Złote medale w fi nałach mistrzostw Polski wywalczyli juniorzy i kadeci RCO. 

Juniorzy wywalczyli złoto w Lublinie... ... kadeci triumfowali w Krakowie

Wyniki turnieju mistrzostw Polski juniorów 
eliminacje
Orkan – Posnania 24:7
punkty: Mechecki 9, Adamczyk 5, 
Woźniak 5, Litwińczuk 5
Orkan – Arka 40:14
punkty: Mechecki 16, Litwińczuk 5, 
Woźniak 5, Nowakowski 5, 
Książek 5, Adamczyk 5
Orkan – Budowlani Łódź 33:12
punkty: Tarmanowski 15, 
Litwińczuk 7, Pętlak 6, Król 5
półfi nał
Orkan – Juvenia 19:0
punkty: Mechecki 9, Woźniak 5, 
Tarmanowski 5

fi nał
Orkan – Budowlani Łódź 28:0
punkty: Mechecki 13, 
Woźniak 10, Tarmanowski 5
Skład juniorów Orkana: 
Krystian Mechecki (najlepszy 

zawodnik turnieju), Jan Król, 
Maksymilian Tarmanowski, Da-
niel Woźniak, Krystian Olejek, 
Adam Litwińczuk, Mauro Kevin 
Lazzarii, Patryk Dąbrowski, 
Adrian Pętlak, Patryk Książek, 
Jakub Nowakowski, Marcin 
Adamczyk.

Wyniki turnieju mistrzostw Polski kadetów
eliminacje
Orkan - Lechia 38:0 (24:0)
punkty: Kocimski 18, Szymerski 
5, Kitliński 5, Szwarc 5, Mroziński 
5.

Orkan - Legia 17:5 (12:5)
punkty: Misiak 5, Getka 5, 
Szymerski 5, Kocimski 2 
Orkan - Pogoń 22:5 (17:0)
punkty: Struss 7, Dobijański 5, 
Szwarc 5, Kocimski 5.
fi nał
Orkan - Juvenia Kraków 14:7 (7:0)
Szwarc M. 5, Getka 5, Kocimski 4.

Skład kadetów Orkana: 
Sebastian Misiak, Jan 
Mroziński, Dawid Szymer-
ski, Kacper Getka, Michał 
Szwarc, Igor Kocimski, 
Przemysław Dobijański, 
Sebastian Kitlinski, Łu-
kasz Łukaszyk, Cristian 
Bregu, Ksawery Struss, 
Mateusz Sobański, Adam 
Szwarc, Mateusz Panek, 
Wojciech Kryś, Kamil 
Zieliński.

Rugby TAG jest odmianą tej 
dyscypliny sportu skierowaną 
do uczniów szkół podstawo-
wych, Coraz więcej nauczycieli 
wychowania fi zycznego wpro-
wadza ją do programów zajęć. 
Organizowane są też turnieje, 
w których dzieci mają szansę 
na rywalizację z reprezenta-
cjami innych szkół. 

6 czerwca przy współpra-
cy RC Orkan Sochaczew, na 
obiektach MOSiR zorgani-
zowano Półfi nałowy Tur-
niej Szkolnej Ligi Rugby 

TAG. Zagrały reprezentacje 
najlepszych szkół, wyłonio-
ne w turniejach eliminacyj-
nych. 

Wśród klas V najlepiej za-
grała ekipa Szkoły Podsta-
wowej w Rybnie. Najlepszym 
zawodnikiem wybrano Patry-
ka Januszewskiego z wygra-
nej drużyny. Warto dodać że 
SP Rybno jako jedyna szko-
ła miała reprezentantów we 
wszystkich kategoriach. Paweł 
Domański, opiekujący się dru-
żynami miał tego dnia wiele 
powodów do radości. 

W rywalizacji klas IV naj-
lepsza była drużyna Szkoły Pod-
stawowej nr 2 w Sochaczewie. 
Dodatkowo uczeń SP2, Filip Dą-
browski otrzymał nagrodę indy-
widualną dla najlepszego zawod-

nika. Dwójka wygrała też turniej 
klas VI. Na najlepszego zawodni-
ka w tym roczniku wybrano Se-
bastiana Lewandowskiego. 

Uczniowie Szkoły Podstawo-
wej nr 2 w Sochaczewie zagrali też 

10 czerwca na stadionie Budow-
lanych Łódź w Ogólnopolskim 
Finale Szkolnej Ligi Rugby TAG. 
W zawodach wzięło udział 30 
drużyn z 10 województw. 

Szóstoklasiści „dwójki” za-
jęli czwarte miejsce. Wystąpili 
w składzie: Daria Wójcik, We-
ronika Pawlak, Ksawery Pętlak, 
Marcel Barcewicz, Sebastian 
Lewandowski, Ignacy Krze-
miński, Kajetan Szydłowski, 
Mateusz Jeziak, Michał Nowa-
kowski.

Uczniowie klas IV zasłu-
gują na szczególną pochwa-

łę, bo nie dość, że grali w 
mocno osłabionym składzie 
(w pięć osób), to nie podda-
li się i walczyli bardzo dziel-
nie. Bez możliwości zmian, 
nie bacząc na zmęczenie, gra-
jąc mecz po meczu, dawali z 
siebie wszystko, zdobywając 
punkty nawet z najlepszymi 
zespołami turnieju. W osta-
teczności zajęli ósmą lokatę. 
Reprezentacja klas IV wystą-
piła w składzie: Lena Kowal-
ska, Piotr Pastuszko, Michał 
Pastuszko, Igor Kowalski, Pa-
weł Jaworski.

Półfinały szkolnej ligi rugby TAG w Sochaczewie




